
Nowoczesne 
pomoce w szkołach
Kobylnickie szkoły idą z duchem 
czasu. Niebawem trafią do nich 
nowoczesne pomoce dydaktycz-
ne. Interaktywne tablice, projekto-
ry i monitory dotykowe – to wszyst-
ko ma sprawić, że kształcenie 
młodych ludzi odbywać się będzie 
na jeszcze wyższym poziomie. 

czytaj str. 4

Recykling zasłużył 
na nagrodę 
Nie dosyć, że przyczynił się do 
ochrony środowiska naturalnego, to 
jeszcze został nagrodzony. Wprowa-
dzony przed czterema laty w Gminie 
Kobylnica sposób gospodarowania 
odpadami został uznany za najlepszy 
w kraju. Pomysł nagrodzono „Pucha-
rem Recyklingu”. Ta nagroda jest 
najlepszym dowodem na to, że wpro-
wadzone rozwiązania były słuszne, 
mimo słyszanych na początku głosów 
sprzeciwu wobec nowych zasad.

czytaj str. 5

Inwestycyjny 
krajobraz Kwakowa
Poprawa bezpieczeństwa i dostępno-
ści komunikacyjnej – to główne cele 
inwestycji, które trwają w Kwakowie. 
Za ponad milion złotych wybudowa-
na zostanie pętla autobusowa oraz 
nowa droga prowadząca przez miej-
scowość. Równolegle w miejscowości 
prowadzone są i będą prace w ciągu 
drogi krajowej numer 21. 

czytaj str. 5

W NUMERZE:

Z Kobylnicy na 
lęborskie parkiety
Dwóch absolwentów kobylnickie-
go gimnazjum wkracza na kolejne 
szczeble siatkarskiej kariery. Wiedzę 
i umiejętności zdobyte w czasie gry 
w UKS Piat B rozwijać będą w klubie 
SPS Lębork. 

czytaj str. 16

Śledźcie 
stronę 
Gminy 
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Miesięcznik Stowarzyszenia 
Sołtysów Gminy Kobylnica

Tak się plecie na tym świecie, że raz na 
wozie raz pod wozem każdy być może. 
Jan Sztaudynger napisał kiedyś „Fortuna 
toczy się kołem, Pod kołem to pojąłem”. 
Rzecz w  tym, że nigdy pewności mieć 
nie możemy kto po kolejnych wyborach 
i  w  którą stronę kołem fortuny zakręci 
i  kogo Magda Masny w  nagrodę pocało-
wać powinna. Wciąż trwają protestacyj-
ne manifestacje w  sprawie niezawisłości 
polskiego sądownictwa. W sejmie, wbrew 
wszelkim procedurom, omawia się i  ko-
mentuje nowe propozycje ustawodawcze 
Prezydenta RP w tej sprawie zapominając 
o tym, że najpierw weto prezydenckie na-
leżałoby przegłosować. Opinię społeczną 
zbulwersowały natomiast policyjne dzia-
łania w  położonym za miedzą Słupsku. 
Gazeta Wyborcza sensacyjnie donosi, że 
policja przesłuchuje uczestników mani-
festacji przed słupskim sądem. Wszystko 
przez zawiadomienie mieszkańca Słup-
ska, który twierdzi, że „łańcuch światła” 
był nielegalnym zgromadzeniem. Na razie 
nikt z uczestników nie usłyszał zarzutów.

Jak dowiedziało się Radio Gdańsk - 
Działania policji to efekt doniesień by-
łego posła z  lat 90. Ryszarda Bogusza, 
który uważa, że zgromadzenia organizo-
wane przed Sądem Rejonowym w  Słup-
sku w dniach od 16 do 23 lipca były niele-
galne. Bogusz zarzucając manifestantom 
„zakłócenie porządku publicznego” wska-
zał konkretnych pięć osób jako uczestni-
ków tego zgromadzenia. Domniemywać 
by zatem można, że byli to organizatorzy 
społecznego protestu. Wśród przesłucha-
nych już osób są między innymi słupski 
radny Bogusław Dobkowski z  Platformy 
Obywatelskiej oraz legenda podziemia 
z  lat 80., adwokat Anna Bogucka-Skow-
rońska, która przed laty broniła wielu 
działaczy „Solidarności”.

Cała ta sytuacja nie jest śmieszna lecz 
tragiczna – komentuje w Wyborczej me-
cenas Bogucka-Skowrońska. – Te metody 
już w  tym kraju przerabialiśmy. SB także 
zatrzymywało nas pod różnymi pretek-
stami, przesłuchiwało, trzymało na dołku 
przez 48 godzin. Powiedziałam policjant-
ce, która zadawała mi pytanie, że dołek na 
komisariacie przy Reymonta dobrze znam 
z tego okresu. To ewidentne działanie po-
lityczne, które ma na celu udręczenie nas 
wszystkich, którzy nie zgadzamy się z taką 
formą polityki. Głos Pomorza jedno-
znacznie komentuje te wydarzenia twier-
dząc, że takie działania mogą być trakto-
wane jako próba zastraszania nie tylko 
pani mecenas, ale również szerzej, jako 
próba zastraszania wszystkich uczestni-
ków lipcowych protestów. Przesłuchanie 
adw. Anny Boguckiej-Skowrońskiej tym 
samym można traktować jako próbę po-
gwałcenia podstawowych wartości de-
mokratycznego państwa prawa, wolności 
słowa i  prawa do zgromadzeń, stwierdza 
Głos Pomorza. Natomiast w  Uchwale nr 
47/2017 NRA z  20 września br. przyto-
czonej w  całości przez Monitor Konsty-
tucyjny czytamy: Prezydium Naczelnej 
Rady Adwokackiej z  niepokojem przyję-
ło informację o  przesłuchaniu adwokat 
Anny Boguckiej-Skowrońskiej przez poli-
cję w  Słupsku, w  sprawie organizowania 
i kierowania nielegalnym zgromadzeniem 
i  zaśmiecania ulicy podczas lipcowych 

protestów przeciwko rządowym projek-
tom ustaw dotyczących zamian w sądow-
nictwie. Takie działania wobec adwokat 
Anny Boguckiej-Skowrońskiej mogą być 
traktowane nie tylko jako próba zastra-
szenia naszej Koleżanki, ale szerzej, jako 
próba zastraszenia wszystkich uczestni-
ków „Łańcucha Światła”, protestujących 
przeciwko niekonstytucyjnym zmianom 
w sądownictwie, a tym samym jako próba 
pogwałcenia podstawowych wartości de-
mokratycznego państwa prawa, wolności 
słowa i  prawa do zgromadzeń. Należy 
przypomnieć, iż adwokat Anna Bogucka-
-Skowrońska jest osobą wybitnie zasłużo-
ną dla Polski, odznaczoną m.in. Krzyżem 
Komandorskim Orderu Odrodzenia Polski, 
Krzyżem Oficerskim Orderu Odrodzenia 
Polski, Medalem XXV-lecia „Solidarności”, 
Krzyżem Wolności i  Solidarności, Wielką 
Odznaką „Adwokatura Zasłużonym”. Jako 
adwokat zaangażowana była w  tworze-
nie struktur związku zawodowego NSZZ 
„Solidarność”. Internowana w  stanie wo-
jennym za swoją działalność opozycyjną. 
W  latach 80-tych broniła w  procesach 
politycznych m.in. Zbigniewa Romaszew-
skiego, Bogdana Lisa, Annę Walentyno-
wicz. Budowała polską demokrację po 
roku 1989, trzykrotnie piastowała urząd 
Senatora Rzeczypospolitej Polskiej, przez 
wiele lat pełniła funkcję sędziego Trybu-
nału Stanu. Prezydium NRA wyraża na-
dzieję, że postępowanie podjęte przez 
funkcjonariuszy Policji w  Słupsku zakoń-
czy się jego niezwłocznym umorzeniem. 

Sama mecenas Anna Bogucka-Skow-
rońska uważa, że decyzja o  jej przesłu-
chaniu nie zapadła na poziomie Komen-
dy Miejskiej Policji w  Słupsku lecz jest 
skutkiem inwigilacji prowadzonej przez 
służby specjalne podczas zgromadzeń lu-
dzi w  obronie sądów, które odbywały się 
w całej Polce w trakcie wakacji, informuje 
Głos Pomorza. Tu nie chodzi o  mnie, bo 
ja już jestem na emeryturze dodaje mece-
nas Bogucka-Skowrońska ale o  formę za-
straszania ludzi związanych z  wymiarem 
sprawiedliwości, którzy słusznie bunto-
wali się przeciw pseudo reformie sądów 
w wykonaniu PiS. 

Radio Gdańsk informuje, że wśród we-
zwanych w  charakterze świadków przez 
policję w  Słupsku obok senator Anny 
Boguckiej-Skowrońskiej, przesłuchani 
zostaną także prawnik Bartosz Fieducik, 
działaczka feministyczna Danuta Waw-
rowska, poseł PO Zbigniew Konwiński 
oraz słupscy radni Beata Chrzanowska 
i Bogusław Dobkowski. 

W  tej kuriozalnej sprawie nasuwa się 
jednak kilka istotnych pytań: Czy policji 
potrzebny jest donos w celu potwierdze-
nia legalności zgromadzenia, w  którym 
wcześniej z  urzędu uczestniczyła? Czy 
wystarczy donos jednego Warszawiaka 
który po miesięcznicy smoleńskiej znalazł 
przed pałacem prezydenckim kilka ogar-
ków niedopalonych pochodni do tego by 
przesłuchać „prezesa”?

Nie lękajcie się walcząc o prawa obywa-
telskie i  demokrację. Pani mecenas, jeśli 
jej zdrowie pozwoli, wszystkich wybroni. 
Nie z  takimi reżimami dawała sobie już 
radę. Zdrowia życzę Pani Mecenas.

T.G. Piszczyk

Stara opozycja w. nowej „totalnej opozycji”?

Nakład: 2000 egz.
Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń i listów, 
zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów w tekstach.

Rada Gminy Uchwaliła
3 października 2017r. 
   Porządek obrad:

1. Otwarcie nadzwyczajnej XLV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: 
1) określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restau-

ratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków woje-
wództwa pomorskiego, nie stanowiącym własności Gminy Kobylnica. 

4.  Zakończenie nadzwyczajnej XLV sesji Rady Gminy Kobylnica.

12 października 2017r.  
     Porządek sesji:

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Przedstawienie informacji dot. analizy oświadczeń majątkowych radnych.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:         
1) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1153G 
od miejscowości Zagórki do skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1157G”,

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
3) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2017 rok,
4) zmiany uchwały w  sprawie ustalenia zasad i  wysokości przysługujących diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów z terenu Gminy Kobylnica,
5) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożar-

nych Gminy Kobylnica,
6) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych sześcioletnich szkół podstawo-

wych oraz dotychczasowych zespołów szkół, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Kobylnica w ośmioletniej szkoły podstawowej,

7) zmiany nazwy ulicy w miejscowości Kobylnica,
8) zmiany nazwy ulicy w miejscowości Kobylnica,
9) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica 

Poznańskiego-2”,
10) przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pn. „Program profilaktyki i wcze-

snej diagnostyki boreliozy w populacji osób dorosłych w Gminie Kobylnica na lata 
2018-2020”,

11) przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pn. „Program profilaktyki i wcze-
snego wykrywania zakażeń HCV w Gminie Kobylnica na lata 2018-2020”,

12) przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pn. „Program profilaktyki i wcze-
snego wykrywania nadwagi i  otyłości wśród dzieci klas I-V szkół podstawowych 
w Gminie Kobylnica na lata 2018-2020”.

6. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
7. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy. 
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i zapytania.    
10. Zakończenie XLVI sesji Rady Gminy Kobylnica.
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W Rumii wytańczyły medal
Bardzo udany występ zanotowały w Rumii cheerleaderki Maxi Hit Kobylnica. W Grand Prix Polski 
w kategorii Pom Dance Elite Junior Młodszy zajęły drugie miejsce. Dla młodych tancerek jest to 
kolejny sukces w dotychczasowej karierze. 

Udział w  odbywającej się 
w województwie pomorskim 
imprezie młode tancerki 
będą bardzo mile wspomi-
nać. Zmagania zakończyły 
w dobrym stylu, plasując się 
w  ścisłej czołówce zespołów 
w swojej kategorii wiekowej. 

Wśród zespołów rywalizu-
jących w  grupie Pom Dance 
Elite Junior Młodszy wyżej 
oceniono jedynie zespół 
Małe Gwiazdki Kraków. Tuż 
za reprezentantkami Kobyl-
nicy uplasował się natomiast 
Team Redzikowo Słupsk. 

W całej stawce rywalizowało 
10 zespołów.

Zespół Cheerleaders Maxi 
Hit Kobylnica tworzy trzyna-
ście dziewcząt. Są to uczen-
nice Szkoły Podstawowej 
w  Kobylnicy. Od kilkunastu 
miesięcy mogą rozwijać swo-

je umiejętności pod okiem 
instruktor Anny Krych, która 
należy do grupy cheerleader-
skiej słupskiego zespołu ko-
szykarskiego Energa Czarni.  

Fot. Materiały zespołu

Być fit w bibliotece?
To możliwe
Sport i zdrowy styl życia – to główne tematy 
spotkania, które w październiku zorganizowała 
Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy. 

Tym razem to na temat 
ruchu i aktywności fizycz-
nej dyskutowano na ko-
lejnym spotkaniu z  cyklu 
„Kreatywna sobota”. Ten 
pomysł zrodził się wśród 
pracowników i  dyrekcji 
Gminnej Biblioteki Pu-
blicznej w Kobylnicy. Każ-
de ze spotkań jest inne, 
a  dyskusja dotyczy róż-
nych spraw i zagadnień.

Tematem październiko-
wego spotkania był sport, 
ruch i  zdrowie.  Rozma-
wiano więc o   zdrowym 
odżywianiu i  zaletach 
aktywnego spędzenia 
wolnego czasu. Bibliote-
karze zwracali też uwagę 

czytelników na ciekawe 
propozycje wydawnicze, 
które mogą pomóc im 
w  dbaniu o  własne zdro-
wie. Uzyskaną wiedzę 
można było przećwiczyć 
w praktyce, dzięki specjal-
nie zaaranżowanym zaję-
ciom zumby. Było wesoło, 
rytmicznie i aktywnie.

Po wysiłku miło było 
uzupełnić brakujące 
elektrolity pysznym fit 
-  koktajlem i  lemoniadą. 
Organizatorzy serdecznie 
dziękują pani Wioli Jasie-
wicz, bez której to ener-
getyczne spotkanie nie 
mogłoby się odbyć. 

Rodzinne spotkanie w Łosinie. 
Atrakcje, zabawa i nagrody
Przez wiele lat na przełomie sierpnia i września w Łosinie odbywały się dożynki sołeckie. W tym roku 
było jednak inaczej. Postawiono na plenerowy festyn, do udziału w którym zaproszono całe rodziny.

Choć charakter imprezy był 
już nieco inny, to jedno pozo-
stało bez zmian – doskonała 
zabawa. Przez kilka godzin 
trwania festynu wszyscy mo-
gli skorzystać z  wielu atrakcji 
przygotowanych przez orga-
nizatorów. Sołtys, rada sołec-
ka oraz instruktor miejscowej 
świetlicy zadbali o  zabawy 
i  gry, konkursy z  nagrodami, 
dmuchańce, fotobudkę oraz 
ognisko z  pieczonymi ziem-
niakami. Wszystko to sprawi-
ło, że na samej imprezie poja-
wiło się wiele osób.

- Dzieci za wspólna zabawę 
otrzymały nagrodę - zestaw 
do unihokeja,  ufundowaną 
przez sołtysa Leona Kiziukie-
wicza. Dodatkową atrakcją 
były warsztaty plastyczne pod 
okiem malarki z  Łosina, pani 
Grażyny Chaleckiej – przy-
znaje Agnieszka Malczewska, 
instruktor świetlicy w Łosinie.

Po części dla dzieci odbyła 
się zabawa taneczna przy ze-
spole muzycznym Mr Saxo-
beata Zorganizowaną w Łosinie imprezę z pewnością długo będą wspominać młodzi mieszkańcy. Nie brako-

wało zabaw i konkursów z nagrodami. 

Kwieciste rondo 
w Widzinie
Na słowa uznania zasługuje postawa pań z Wi-
dzina, które pieniądze za zwycięstwo w ubie-
głorocznym konkursie wieńców dożynkowych, 
zdecydowały się przeznaczyć na upiększenie 
swojej miejscowości. Dzięki ich decyzji, wnętrze 
ronda, które znajduje się w Widzinie, zdobią 
teraz kolorowe kwiaty.

W  ubiegłym roku naj-
piękniejszy wieniec do-
żynkowy przygotowały 
gospodynie z  Widzina. 
Zgodnie z  regulaminem, 
za zwycięstwo otrzymały 
nagrodę finansową, któ-
rą mogły przeznaczyć na 
dowolny cel. Wspólnie 
doszły do wniosku, że za 
pieniądze wprowadzą 
małe zmiany w  krajobra-
zie miejscowości. 

Efekty ich decyzji wi-

dać mijając jedyne rondo, 
które znajduje się w  Wi-
dzinie. W  jego wnętrzu 
odnaleźć możemy teraz 
bardzo ładną kompozy-
cję kwiatów, które znaj-
dują się w  betonowych 
donicach. Powierzchnię, 
na której rosną kwiaty, 
wysypano też ozdobnym 
kruszywem. Wszystkie 
prace udało się zreali-
zować przy współpracy 
z firmą Frages. 

Tak wygląda teraz rondo w Widzinie. Miejscowe gospodynie 
już zastanawiają się nad kolejnymi pomysłami na upiększenie 
miejscowości. 
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Niemieccy pszczelarze z wizytą 
w Polsce. Odwiedzili Gminę Kobylnica
Wymianie doświadczeń oraz zapoznaniu się ze sposobem funkcjonowania polskich gospodarstw pszcze-
larskich służyła wizyta przedstawicieli niemieckiego powiatu Hertzogotum Lauenberg w regionie słupskim. 
Kilkudniowy pobyt zwieńczyło spotkanie, które zorganizowano w Łosinie. 

Od piętnastu lat Powiat 
Słupski współpracuje ze swo-
im niemieckim odpowiedni-
kiem Hertzogtum Lauenburg. 
Forma i  charakter prowadzo-
nych na szczeblu międzyna-
rodowym działań są bardzo 
różne. Jeden z  przykładów 
stanowi robocza wizyta nie-
mieckich pszczelarzy, którzy 
w  dniach 6 – 8 października, 
przebywali w  regionie słup-
skim, by podzielić się do-
świadczeniami z  osobami, 
które trudnią się pszczelar-
stwem w naszym regionie. 

Co ciekawe, to Gmina Ko-
bylnica stała się ostoją spo-
tkania podsumowującego 
kilkudniowe dyskusje przed-
stawicieli obu stron. Pobyt 
w Polsce rozpoczął się jednak 
od wizyty w  Darłowie, gdzie 
swoje lokalne pszczelarskie 
koło zaprezentował prezes 
Zbigniew Wiąckiewicz. Goście 
z Niemiec mogli też zobaczyć 
darłowski zamek, a w drodze 
powrotnej kolejny raz zoba-
czyć, w  jaki sposób swoimi 
pasiekami zarządzają Pola-
cy. Zmierzając do Łosina, po 
drodze pszczelarze zajechali 
do pasieki Zbigniewa Gajdy, 
pszczelarza koła słupskiego. 

- Kolega Zbyszek zaprezen-
tował swoje gospodarstwo 
pasieczne. Tak jak to zwykle 
bywało podczas spotkań obu 
delegacji, w  trakcie spotkań 

prezentowane są osiągnięcia 
lokalne z  zakresu renowacji 
zabytków. W Gminie Kobylni-
ca w Zębowie odrestaurowa-
no kościół. Tym osiągnięciem 
pochwalił się miejscowy soł-
tys Leszek Mazur – wspomina 
prezes Wiąckiewicz. 

Na przyjazd delegacji 
pszczelarzy z  Niemiec w  Ło-
sinie czekali już przed świe-
tlicą gościnni gospodarze 
tegoż terenu na czele z prze-
wodniczącym Rady Gminy 
Kobylnica Leonem Kiziu-
kiewiczem. Bardzo owocna 
współpraca i  uznanie dla 
działalności regionalnych 
pszczelarzy były przesłan-
kami do organizacji tego 
spotkania właśnie w  miej-
scowej świetlicy. Członek 
Zarządu Rejonowego Koła 
Pszczelarzy w  Słupsku, a  za-
razem mieszkaniec Reblina, 
Krzysztof Startek stanął na 
wysokości zadania i  zorga-
nizował wyjątkowy wieczór, 
w  przygotowaniu którego 
pomogli mu Sabina Słaba, 
Elżbieta Surmacz, Agnieszka 
Malczewska, Natalia Filip-
czak oraz instruktor k.o Grze-
gorz Jopek.

Część oficjalną, od przy-
witania zaproszonych gości 
oraz wszystkich pszczelarzy 
obu stron, rozpoczął Prezes 
Rejonowego Koła Pszcze-
larzy w  Słupsku Zbigniew 

Wiąckiewicz. W  związku 
z  jubileuszem 15 lat współ-
pracy w  zakresie wymiany 
pszczelarzy koła słupskiego 
z  pszczelarzami z  okolic Rat-
zeburga w  Niemczech pre-
zes koła słupskiego wręczył 
wszystkim gościom przygo-
towane pamiątki. W  imieniu 
pszczelarzy niemieckich głos 
zabrał Peter Rower, odpo-
wiedzialny za realizację wy-
miany. Wszystkie oficjalne 
wystąpienia były tłumaczo-
ne na język niemiecki bądź 
język polski przez tłumacza, 
pszczelarza koła, kolegi An-
drzeja Machuttę.

Kolejnym miły akcentem 
spotkania było zabranie gło-
su przez Przewodniczącego 
Rady Gminy Kobylnica, sołty-
sa sołectwa Łosino, który za-
prezentował rys historyczny 
tej miejscowości. Przewod-
niczący wręczył niemieckim 
gościom upominki przygo-
towane przez Wójta Gminy 
Kobylnica pana Leszka Ku-
lińskiego. W  trakcie spotka-
nia goście mogli zobaczyć 
prezentację zabytków Gminy 
Kobylnica: zabytkowy kościół 
w  Zębowie, park w  Reblinie, 
miejsce pamięci tych, których 
ta ziemia była ojczyzną, za-
bytkowy kościół w  Słonowi-
cach oraz zabytkowy cmen-
tarz w Kczewie. 

Gminne Centrum Kultury 

i  Promocji w  Kobylnicy rów-
nież miało swój znaczący 
wkład w  spotkanie w  formie 
słodkiego poczęstunku, jak 
i  występu zespołu wokalne-
go „Ale Babki” z  Kobylnicy, 
za co wszyscy byli gospoda-
rzom wdzięczni. W  kolejne 
dni pszczelarze zwiedzili Mu-
zeum Emigracji w Gdyni i Pa-
siekę Hodowlaną Iwony i Jac-
ka Krysztof w  Rumi, a  także 
muzeum Chleba w Ustce oraz 
Bunkry Blüchera w Ustce. 

- Serdeczne podziękowanie 
za szczególne zaangażowa-
nie w  przyjęcie gości z  Nie-
miec składa panom, wójtowi 
Gminy Kobylnica Leszkowi 
Kulińskiemu oraz za finanso-
we wsparcie staroście słup-
skiemu Zdzisławowi Koło-
dziejskiemu oraz Dyrektorowi 
Gminnego Centrum Kultury 
i  Promocji w  Kobylnicy panu 
Mariuszowi Brokos – podkre-
śla prezes Wiąckiewicz. 

Warto podkreślić, że orga-
nizacja tego wydarzenia ide-
alnie wpisuje się w  program, 
do którego przystąpił kobyl-
nicki samorząd. Przedsię-
wzięcie pod hasłem „Gmina 
Przyjazna Pszczołom” pole-
ga na promowaniu różnego 
typu akcji i  inicjatyw, które 
mają pomóc w ochronie i za-
chowaniu owadów pszczoło-
watych.

Nie kreda i gąbka, ale 
monitory i projektory. 
Nowoczesne pomoce 
w szkołach
Na jeszcze wyższym poziomie odbywać bę-
dzie się kształcenie młodych ludzi w Gminie 
Kobylnica. Do wszystkich szkól trafią niebawem 
nowoczesne pomoce dydaktyczne o wartości 
ponad 83 tysięcy złotych. Środki pozwolą na 
zakup interaktywnych tablic, projektorów i mo-
nitorów dotykowych. 

Wojewoda Pomorski 
zatwierdził listę szkół 
zakwalifikowanych do 
Rządowego programu 
rozwijania szkolnej infra-
struktury oraz kompeten-
cji uczniów i  nauczycieli 
w  zakresie technologii 
i n f o r m a c y j n o - k o m u n i -
kacyjnych na lata 2017 
– 2019 – „Aktywna tabli-
ca”.  Wśród 329 placówek 
z  terenu całego woje-
wództwa, które otrzyma-
ją wsparcie, znalazło się 
także pięć szkół z  Gminy 
Kobylnica. 

Działające w Kobylnicy, 
Sycewicach, Kończewie, 
Słonowicach i  Kwakowie 
szkoły otrzymają nowo-
czesny sprzęt o  warto-
ści 83,5 tysiąca złotych. 
Łączna kwota dofinanso-
wania wyniosła 64.940 zł, 
natomiast wkład własny 
z  budżetu gminy wynie-
sie 18.515 zł.

  Do Wojewody Pomor-
skiego wpłynęło 167 

wniosków (409 szkół) 
organów prowadzących 
o  udzielenie wsparcia fi-
nansowego. Otrzyma je 
329 szkół na łączną kwotę 
4 510 887 zł (wojewódz-
ki zespół kwalifikacyjny 
odrzucił 80 wniosków ze 
względów formalnych – 
były niepełne lub złożo-
ne po terminie). 

Rządowy program "Ak-
tywna tablica" będzie re-
alizowany w latach 2017-
2019. Jego zadaniem jest 
zapewnienie szkołom 
niezbędnej infrastruktu-
ry w  zakresie TIK (tech-
nologie informacyjno-
-komunikacyjne). Ujęte 
w liście placówki zostaną 
wyposażone między in-
nymi w  tablice interak-
tywne, projektory lub 
projektory ultra krótko-
ogniskowe, głośniki oraz 
inne urządzenia pozwa-
lające na przekaz dźwię-
ku, a  także interaktywne 
monitory dotykowe. 

Szkoły otrzymają środki 
w następującej wysokości: 

Kobylnica -14.000,  
Sycewice -11.600 zł,  

Kończewo -14.000 zł,  
Słonowice - 13.840 zł, 
Kwakowo -11.500 zł. 

Troć 2017. 
Są wzmożone kontrole
W związku z okresem ochronnym troci wę-
drownej, który obowiązuje od 1 października 
do 31 grudnia, jak co roku Straż Gminna 
w Kobylnicy realizuje zadania związane 
z akcją pod kryptonimem "Troć 2017".

Brzegi rzeki Kamieniec 
w Kobylnicy, Kwaczej w Kwa-
kowie i  Luleminie oraz Żel-
kowej Wody w  Żelkówku. 
W  tych miejscach pojawia-
ją się wzmożone patrole. 
Strażnicy gminni organizu-

jąc wspólne służby z  Policją, 
Strażą Rybacką oraz strażni-
kami Parku Krajobrazowego 
Dolina Słupi, będą chronić 
w ten sposób przed kłusow-
nikami tarłowiska ryb łoso-
siowatych.
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Tańsze, lepsze i przyjazne środowisku. 
Takie oświetlenie działa w Sycewicach
W Szkole Podstawowej w Sycewicach zakończyła się wymiana systemu oświetlenia w poszczególnych salach lekcyjnych 
i sali gimnastycznej. Koszt wymiany 409 sztuk opraw oświetleniowych na nowe oprawy typu LED wyniósł 162 tysięcy złotych.

Zakres modernizacji oświe-
tlenia wewnętrznego budyn-
ku Szkoły Podstawowej w Sy-
cewicach zakładał demontaż 
istniejących 409 sztuk opraw 
oświetlenia wewnętrznego, 
w  miejsce których pojawi-
ło się 221 nowych. Obecnie 
działające, choć jest ich mniej, 
są duże bardziej wydajne 
i  ekologiczne. Wykonane są 

bowiem w technologii LED.
Modernizacja całego syste-

mu oświetlenia podyktowana 
była przede wszystkim troską 
o komfort pracy uczniów i na-
uczycieli. Do tej pory, w salach 
lekcyjnych, powstawało zja-
wisko braku równomierności 
oświetlenia, efektem czego 
były ciemne i  niedoświetlone 
miejsca w salach. Wiele opraw 

posiadało już także pożółkły 
klosz, co znacznie obniżało 
parametry świecenia i  mogło 
wpływać na komfort osób 
przebywających w  pomiesz-
czeniu.

Wymiana oświetlenia na 
nowe spowoduje również 
znaczne oszczędności. Opra-
wy w  technologii LED działają 
w  oparciu o  systemy i  rozwią-

zania, które pozwalają utrzy-
mywać wysoką efektywność 
pracy, przy jednoczesnym ob-
niżeniu kosztów związanych 
z ich utrzymaniem. Poza tym są 
dużo trwalsze i mniej podatne 
na zniszczenia mechaniczne. 
Nowoczesne oprawy oświetle-
niowe gwarantują także mniej-
szy wpływ na środowisko. 
Zamontowane w  Sycewicach 

oświetlenie, oprócz mniejsze-
go zużycia energii, emituje 
mniej dwutlenku węgla. 

Projekt pod nazwą „Mo-
dernizacja systemu oświetle-
nia wewnętrznego poprzez 
wymianę istniejących opraw 
oświetleniowych na LED w bu-
dynku Zespołu Szkół Samorzą-
dowych w  Sycewicach” został 
sfinansowany ze środków Gmi-

ny Kobylnica i Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Gdań-
sku, który dofinansował całe 
przedsięwzięcie kwotą 27 
400,00 zł. Koszty kwalifikowane 
wyniosły 137 tysięcy złotych. 

Producentem opraw zamon-
towanych w Szkole Podstawo-
wej w  Sycewicach jest firma 
EFL-Polaris ze Słupna.

Kwakowo z kolejnymi 
inwestycjami
Poprawa bezpieczeństwa i dostępności komunikacyjnej – to główne 
cele inwestycji, której realizacja właśnie trwa w Kwakowie. Za ponad 
milion złotych wybudowana zostanie pętla autobusowa oraz nowa 
droga prowadząca przez miejscowość. Równolegle w miejscowości 
prowadzone są i będą prace w ciągu drogi krajowej numer 21. 

Od przekazania placu bu-
dowy wykonawcy, które miało 
miejsce pod koniec września, 
rozpoczęto prace przy realiza-
cji kolejnego zadania w  Kwa-
kowie. Całe przedsięwzięcie 
składa się z  dwóch zadań i  po-
chłonie niemal 1,1 mln złotych. 
Pierwsze z  nich zakłada budo-
wę pętli autobusowej, na którą 
składać się będzie peron, umoż-
liwiający bezpieczne wejście 
do pojazdów, oraz instalacja 
wiaty przystankowej. Pasaże-
rowie będą mogli korzystać 
także z  nowo wybudowanych 
chodników z  kostki betonowej, 
a cały teren wyposażony zosta-
nie w  system odwodnieniowy. 
Inwestycja jest współfinanso-
wana przez Generalną Dyrek-
cję Dróg Krajowych i  Autostrad 
w Gdańsku. Porozumienie w tej 
sprawie zawarto 21 czerwca. 

Drugie z  zadań polega na wy-
budowaniu nowego układu 
drogowego w obrębie miejsco-
wego kościoła oraz ulicy Cichej. 
Nowa nawierzchnia, która po-
jawi się w  tym miejscu, to nie 
jedyna nowość, jaką będziemy 
mogli zauważyć. Oprócz niej, 
zwiększy się także liczba miejsc 
postojowych. Na terenie reali-
zacji całego zadania wykonany 
zostanie także nowy system 
odwodnieniowy. Oprócz nowej 
nawierzchni, zwiększy się tak-
że liczba miejsc postojowych. 
To zadanie będzie realizowane 
ze środków Gminy Kobylnica.  
Kompleksowe zakończenie ro-
bót budowlanych zaplanowane 
jest do dnia 30 listopada 2017 
roku a ich całkowita wartość wy-
nosi 1 096 798,00 zł.

Dodatkowo, w  październiku 
br. na zlecenie GDDKiA Oddział 

w Gdańsku rozpoczęły się robo-
ty budowlane związane z rozbu-
dową chodnika w  ciągu drogi 
Krajowej Nr 21 w  Kwakowie,  
na odcinku od skrzyżowania 
z  drogą gminną – ulicą Leśną 
- do wysokości skrzyżowania 
z  drogą powiatową w  kierunku 
Lulemina. Przedmiotowa inwe-
stycja realizowana jest w ramach 
krajowego Programu Likwidacji 
Miejsc Niebezpiecznych. Prace 
związane z  przebudową tego 
odcinka pochłoną 452 000,00 zł.

Trwają również prace nad 
przebudową przepustu na rze-
ce Kwaczej i mostu wraz z dro-
gami dojazdowymi. Całkowita 
wartość tego kontraktu wynosi  
1  950 811,00 zł.Obie inwesty-
cje w 100 % finansowane są ze 
środków budżetu państwa, a ich 
zakończenie planowane jest 
w grudniu 2017 roku.

Tak wyglądało centrum Kwakowa kilkanaście godzin po rozpoczęciu prac.  

Recykling zasłużył 
na nagrodę 
Wprowadzone przed czterema laty w Gminie Kobylnica rozwiązania 
systemowe z zakresu gospodarowania odpadami zostały docenione 
przez kapitułę konkursu „Puchar Recyklingu”. Za zwycięstwo w jednej 
z trzech kategorii Wójt Leszek Kuliński odebrał okolicznościową statu-
etkę oraz dyplom. 

Najwyższa nagroda w  kate-
gorii gmin wiejskich jest do-
wodem uznania dla działań 
Urzędu Gminy związanych 
z  wprowadzeniem i  realizacją 
efektywnego systemu selek-
tywnej gospodarki odpadami. 
Choć konkursowa kapituła oce-
niała przedsięwzięcia prowa-
dzone przez cały okres ubiegłe-
go roku, to warto podkreślić, że 
w Gminie Kobylnica system ten 
obowiązuje od lipca 2013 roku. 

Oparty jest on o  rozwiąza-
nie zakładające segregację 
odpadów już u  źródła – 
a  więc przez samych 
mieszkańców. To 
oni stanowią 
pierwsze ogni-
wo całego syste-
mu. Jego skuteczność 
jest też efektem częstotliwości 
odbiory odpadów oraz sposo-
bu ich składowania. Kapituła 
konkursu, doceniając system 
zastosowany w  Gminie Kobyl-
nica, zwróciła też uwagę na 

szeroko zakrojoną edukację 
ekologiczną, która adresowana 
jest do mieszkańców w różnym 
wieku. Wszystkie te elementy 
sprawiły, że w  konkursowej ry-
walizacji zastosowany system 
jest najefektywniejszy. 

Wręczenia okolicznościowe-
go dyplomu oraz statuetki do-
konano w  Poznaniu, w  trakcie 
Międzynarodowych Targów 
Ochrony Środowiska POL –ECO 
System. Nagrodę z  rąk Mag-
daleny Dudka Prezes Zarządu 
ABRYS Sp. z  o.o. odebrał Wójt 
Gminy Kobylnica Leszek Kuliń-

ski. Co warte podkreśle-
nia, jest to druga 

nagroda, którą 
kobylnicki sa-
morząd otrzy-

mał za działań 
recyklingowe. 

Główną nagro-
dę w  konkursie 

otrzymała również 
firma świadcząca 

usługi dla naszej 
gminy w  zakresie 

gospodarowania od-
padami Przedsiębior-

stwo Gospodarki Ko-
munalnej Spółka z  o.o. 

w Słupsku. 

Wręczenia okolicznościowego 
dyplomu oraz statuetki doko-
nano w Poznaniu, w trakcie 
Międzynarodowych Targów 
Ochrony Środowiska POL –
ECO System
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo lekarzach na materacach i walizkach

Choć powiedzenie „Primum 
non nocere” współcześni przy-
pisują Hipokratesowi to praw-
da jest taka, że niewiele miało 
z  nim wspólnego. Tą sztanda-
rową doktrynę medycyny wy-
myślili bowiem jego uczniowie, 
których raczej do kręgu pitago-
rejczyków zaliczyć by należa-
ło. Składane dziś przez absol-
wentów kierunku lekarskiego 
oraz lekarsko-dentystycznego 
uczelni medycznych w  Polsce 
przyrzeczenie lekarskie nawią-
zuje raczej w  swojej ideologii 
do treści deklaracji genewskiej, 
ani jednym słowem w  swej ro-
cie o pitagorejskiej zasadzie nie 
wspominając. Doktrynę pitago-
rejczyków, czy jak kto woli Hi-
pokratesa, należałoby przenieść 
jednak na wszystkie dziedziny 
życia społecznego. „Po pierwsze 
nie szkodzić” winno być zasadą 
obowiązującą wszystkich de-

cydentów, a  każde odstępstwo 
od niej należałoby traktowa jak 
dywersję i  sabotaż. Szkoda, że 
słowa te zdają się w żadnej mie-
rze nie dotyczyć polskiej sceny 
politycznej, gdzie prywata i  in-
teres partyjnych bossów zawsze 
wygrywa z  interesem narodo-
wym. Powoływanie „zespołu ds. 
systemowych rozwiązań finan-
sowych w  ochronie zdrowia, 
przyszłości kard medycznych 
i  sposobu ich wynagradzania” 
miałoby głęboki sens zarówno 
siedemdziesiąt lat temu jak i dzi-
siaj bo służba zdrowia podobnie 
jak oświata reformowana jest 
permanentnie przez wszyst-
kie koterie polityczne jakie się 
kiedykolwiek, choć na chwilę 
do władzy dorwały. Czas do 15 
grudnia jaki daje zespołowi ksią-
żę Radziwiłł na przedstawienie 
raportu ze swoich prac, jest wy-
łącznie graniem na czas i należy 

mieć nadzieję że minister nie 
liczy jednak na zejście śmiercią 
głodową protestujących leka-
rzy. Panie ministrze, inny jest 
czas budowania akweduktów, 
a inny na  gaszenie pożogi! Mło-
dzi lekarze z  głodowymi pen-
sjami protestują przecież z  wy-
raźnym naciskiem na poprawę 
sytuacji w służbie zdrowia, któ-
rej braki i wady odczuwa każdy 
pacjent z  wyjątkiem przedsta-
wicielstwa narodu, które leczy 
się w  rządowych i  wojskowych 
placówkach tej służby. Dlatego 
nie powinno nikogo dziwi skan-
daliczne zachowanie posłanki 
PiS Józefy Hrynkiewicz, która 
na przestrogę płynącą z mówni-
cy sejmowej, że młodzi lekarze 
w każdej chwili mogą wyjechać 
za granicę aby tam godnie zara-
biać, wrzasnęła po za wszelkim 
trybem z ław sejmowych „niech 
jadą!” Wszelkie późniejsze wy-

jaśnienia posłanki o  tym, że 
poniosły ją emocje bądź, że wy-
powiedź została przekręcona 
można śmiało o kant stołu roz-
bić, bowiem pozycja społeczna 
i  środki finansowe jakimi dys-
ponuje posłanka nie zmuszają 
jej do korzystania z  publicznej 
opieki zdrowotnej. Pani poseł 
na pewno na saksy się nie wy-
biera. W Polsce ma bowiem za-
gwarantowane przeszło ćwierć 
miliona rocznego dochodu. Po-
siada własny dom, dwa miesz-
kania i  trzy inne wartościowe 
nieruchomościi. Sam jej dochód 
stały to zaledwie dziesięć razy 
więcej niż uposażenie szpital-
nego rezydenta, który za jeden 
pokoik z  aneksem kuchennym 
w Warszawie musi wybulić mie-
sięcznie całą swoją szpitalną 
pensję. Wielu Polaków zapewne 
chciałoby mieć przynajmniej 
taki marny dochód jak lekarz 

rezydent ale dobrej specjalno-
ści pod profesorskim okiem nie 
da się zrobić w przysłowiowym 
Pcimiu, Wąchocku czy zupełnie 
realnych Zagórkach. Młodzi 
lekarze z  tego powodu muszą 
mieszkać i  żyć w  centrach aka-
demickich. Dziwić jednak może 
stanowisko Prezydenta Dudy, 
który ustami swojego rzeczni-
ka, ustala termin porozumienia 
i  kompromisu w  tej sprawie 
zgodny z ministerialną sugestią. 
Prezydent, który w  kampanii 
wyborczej chciał się podobać 
wszystkim, dziś nie podoba się 
nikomu. Broniąc w  zawetowa-
nych ustawach swojej pozycji 
i  powagi urzędu a  nie zapisów 
Konstytucji, stracił poparcie PiS 
nie zdobywając jednocześnie 
żadnej sympatii po stronie „to-
talnej opozycji”. Pozostała mu 
już tylko własna, usłana ciernia-
mi i znaczona wybojami droga.. 

Czemu więc Pan Prezydent tą 
drogą nie idzie? Liczy zapew-
ne na prawo łaski...tym razem 
u prezesa Kaczyńskiego.

W  tej sytuacji trzeba panią 
poseł Hrynkiewicz jednak zro-
zumieć! Ona to powiedziała 
z  dobrego serca bo wie, że za 
jej życia i za życia młodych gło-
dujących rezydentów, sytuacja 
w  polskiej służbie zdrowia się 
nie polepszy. Po prostu szczera 
kobieta! Pani poseł, trzeba wie-
rzyć, że nadzieja umiera ostat-
nia. Niektórzy twierdzą nawet, 
że nadzieja nie umiera nigdy. 
Mój przyjaciel Tomek Włodkow-
ski, założyciel i wieloletni redak-
tor tej gazety, stracił życie przez 
stosowanie tanich procedur 
w  niedoinwestowanej służbie 
zdrowia. On tę nadzieję zabrał 
ze sobą do grobu.

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Ogromne wojska, bitne generały,
Policje - tajne, widne i dwu-płciowe -
Przeciwko komuż tak się pojednały?
Przeciwko kilku myślom... co nienowe!
Cyprian Kamil Norwid

Informujemy, że od dnia 01.09.2017 roku do dnia 20.11.2017 roku na 
terenie Gminy Kobylnica przeprowadzana będzie inwentaryzacja 

wszystkich obiektów wpisanych do Rejestru Zabytków Województwa 
Pomorskiego i Wojewódzkiej Ewidencji Zabytków, celem aktualizacji 

Gminnej Ewidencji Zabytków.
W związku z powyższym właściciele oraz zarządcy obiektów wpisa-

nych do Rejestru Zabytków Województwa Pomorskiego i Wojewódz-
kiej Ewidencji Zabytków proszeni są o udzielenie pomocy w zakre-
sie udostępnienia i przekazania informacji o ww. obiektach Panu 

Aleksandrowi Klak wykonującemu inwentaryzację na zlecenie Gminy 
Kobylnica – zgodnie z udzielonym pełnomocnictwem.

Informacja

Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy i Gminne Centrum Kultury i Pro-
mocji w Kobylnicy zapraszają wszystkich poetów, regionalistów i ludzi zainte-
resowanych poezją do udziału w V Biesiadzie Literackiej z Turniejem Jednego 

Wiersza „Czytajmy Poezję”.
Impreza odbędzie się w sobotę, 16 listopada o godzinie 16.00 w Sali Teatral-

nej Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. Warunkiem uczestnic-
twa jest nadesłanie jednego własnego wiersza o dowolnej tematyce (do 10 

listopada 2017 r.) na adres e-mail biblioteka@kobylnica.pl.
Patronat nad Biesiadą objęli: Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński, Sena-

tor RP Kazimierz Kleina, Starosta Powiatu Słupskiego Zdzisław Kołodziejski. 
Gośćmi specjalnymi turnieju będą Wojciech Boros - poeta, laureat I nagrody 
w konkursie "O Laur Czerwonej Róży" (1996), autor książek: „Nierealit górski" 
(1997), "Jasne i Pełne" (2003), "Złe zamiary" (2008) oraz Daria Korowajczyk - 

laureatka VI Powiatowego Przeglądu Poezji Śpiewanej w Damnicy.

V Biesiada Literacka

Pomorska Akademia Kształcenia Zawodowego w Słupsku 
Sp. zo.o., Centrum Integracji Społecznej w Ustce, Gmina Słupsk 
i Gmina Kobylnica zapraszają osoby w wieku aktywności zawo-
dowej (18+), które z własnej inicjatywy są zainteresowane naby-
ciem, uzupełnieniem lub podwyższeniem umiejętności, kompe-

tencji lub kwalifikacji zawodowych, niezależnie od ich sytuacji 
społeczno-zawodowej, zamieszkałe na terenie Miasta Słupsk 

i powiatu słupskiego, w szczególności: 
- mieszkające i/lub pracujące w Gminie Słupsk, 

Miasto Ustka, Kobylnica 
- w wieku 25+ i 50+ 

- o niskich kwalifikacjach* 
 

do udziału w projekcie „Krok do sukcesu”. 
Wsparciem projektu objętych zostanie 275 osób. 

Rekrutacja prowadzona będzie od 01.06.2017 - 31.10.2019 
W ramach projektu oferujemy: 

- doradztwo zawodowe 
- szkolenia i kursy TIK 

- szkolenia i kursy językowe – język angielski i niemiecki 
- szkolenia/kursy zawodowe, w tym studia podyplomowe 

 
Poziom, rodzaj kursu/szkolenia dobieramy indywidualnie do 

uczestnika/czki projektu. Osoby chętne muszą wypełnić formu-
larz zgłoszeniowy do projektu oraz podpisać Regulamin rekruta-
cji i uczestnictwa. Szczegółowe informacje uzyskać można u re-

alizatorów projektu:
 

- PAKZ, ul . Przemysłowa 9a, Słupsk tel. 59 842 32 28 e-mail wioleta@pakz.pl 
- CIS w Ustce – ul. Wyszyńskiego 5, tel. 59 726 06 04, e-mail cis@cis.ustka.pl 

- Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy, ul. Wodna 20/3, tel 59 842 99 75 
wew. 16, 17, e-mail ops@opskobylnica.pl  

- Gmina Słupsk, ul. Sportowa 34, tel 59 842 84 60 wew. 51, 
e-mail iwonaw@gminaslupsk.pl 

 
*Niskie kwalifikacje – osoby z wykształceniem podstawowym, gimna-
zjalnym, ponadgimnazjalnym (liceum, liceum profilowane, technikum, 

technikum uzupełniające, zasadnicza szkoła zawodowa) włącznie
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Przede wszystkim szczerze 
gratuluję sukcesu w  Opolu. 
Emocje i euforia po tym suk-
cesie już opadły?

Marta Fitowska, MOA: Bardzo 
dziękujemy! Myślę, że radość 
po tym wydarzeniu pozostanie 
z nami przez dłuższą chwilę i na 
pewno da wiele motywacji do 
kolejnych twórczych działań. 

Domyślam się, że długo nie 
mogliście uwierzyć, że to Wy 
- zespół z  Pomorza - wygrał 
tak prestiżowy konkurs na 
drugim krańcu Polski?

Na festiwal w  Opolu jecha-
liśmy bez wielkich oczekiwań. 
Samo zagranie na deskach 
opolskiego amfiteatru, w  miej-
scu, gdzie występowało tylu 
wspaniałych artystów było wy-
różnieniem. Była to też duża 
szansa, żeby nasza twórczość 
dotarła do dużej grupy ludzi 
i  znalazła sobie tam odbior-
ców. Chodziło o  to, żeby wyjść 
na scenę i  opowiedzieć swoją 
historię najlepiej jak się potrafi 
i  to zrobiliśmy. Nagroda, którą 
otrzymaliśmy bardzo nas cieszy 
i  pokazuje, że ludzie docenia-
ją to, co robimy, a  to najlepsze 
co mogło nas spotkać. Wiemy 
jednak jak bardzo nagrody są 
ulotne i  że najważniejsze to 
robić to, co się kocha i rozwijać 
się, żeby codziennie samemu 

można było sobie przyznawać 
nagrodę. Oczywiście wygrana 
na takim festiwalu pomaga, 
pojawiło się zainteresowanie 
mediów i wytwórni, co jest bar-
dzo ważne i niesie za sobą nowe 
możliwości. 

Czy pamiętasz swój wcze-
śniejszy występ w Kobylnicy?

To prawda, miałam już oka-
zję występować w  Kobylnicy. 
Z  tego co pamiętam był to 
chyba Festiwal Piosenki i Tańca 
i nawet udało mi się zdobyć na 
nim Nagrodę Główną…  Bardzo 
miło to wspominam.  

Twój sukces i  kariera to 
zasługa ciężkiej pracy, czy 
raczej talentu? A może jedno 
i drugie? 

Myślę, że talent to coś ulot-
nego, co bez pracy jest niczym 
szczególnym. Talent to podsta-
wa, taki znak, że w tym kierun-
ku, w tę stronę można podążyć 
jeśli daje nam to radość. Później 
o  wiele istotniejsza jest praca 
i wiem, że to dzięki niej jestem 
w miejscu, w którym jestem.  

Jeśli dobrze przeanalizo-
wałem informacje o  Twojej 
karierze, to jej początki się-
gają zajęć szkolnych, gdzie 
szlifowałaś swoje umiejętno-
ści. Później były takie zajęcia, 
jak te, których uczestnicy 
zaprezentowali się w  czasie 

Przeglądu Talentów Mu-
zycznych, czyli imprezy, na 
zakończenie której wystąpi-
liście...

Zaczynałam śpiewać mając 
6 lat, wtedy można odnoto-
wać jakieś moje pierwsze pu-
bliczne występy. Już w  szkole 
chodziłam na zajęcia wokalne 
w  Zespole Szkół w  Potęgowie, 
potem były zajęcia w  Młodzie-
żowym Domu Kultury w  Słup-
sku, w międzyczasie Państwowa 
Szkoła Muzyczna I  i  II stopnia. 
Przede wszystkim od czegoś 
trzeba zacząć jeśli chce się 
rozwijać swoje umiejętności. 
Praca nad warsztatem jest bar-
dzo ważna i  myślę, że bardzo 
dobrym pomysłem jest rozpo-
częcie jej na zajęciach, czy to 
w  domu kultury czy w  szkole, 
gdzie atmosfera jest naprawdę 
wspaniała, można powiedzieć 
rodzinna, a kadra często bardzo 
profesjonalna. 

Można więc doszukać się tu 
pewnej symboliki i pewnej ale-
gorii. Takie zajęcia mogą nie tyl-
ko nam pomóc w przyjemnym 
spędzeniu wolnego czasu, roz-
woju pasji i  zainteresowań, ale 
także otwarciu furtki do kariery?

Tak jak mówiłam, od czegoś 
trzeba zacząć. Nie ma lepszej 
możliwości do rozwoju, jeśli tuż 
pod naszym nosem odbywa-

ją się zajęcia, które mogą nam 
pomóc w  zdobyciu warsztatu 
i przekonaniu się czy to właśnie 
to, czemu chcemy się poświę-
cić. Ja właśnie od takich zajęć 
zaczęłam. To ludzie z  którymi 
mogłam pracować na samym 

początku mojej drogi sprawili, 
że tak pokochałam muzykę. 

Jako młoda artystka, co 
możesz powiedzieć tym, 
którzy zaczynają tak, jak Ty, 
stawiać pierwsze kroki na 
scenie?

Przede wszystkim, żeby się 
nie poddawać. I  żeby wiedzieć 
po co się to robi i nigdy o tym 
nie zapomnieć. To, że mam na 
swoim koncie parę sukcesów 
to nie znaczy, że mam tylko je. 
Dwa razy więcej było na mojej 
zawodowej ścieżce niepowo-
dzeń i już nie raz mogłam i na-
wet chciałam dać sobie spokój. 
Rzecz w tym, żeby sobie nie dać, 
kiedy jesteś przekonany, że to 
jest coś co przynosi ci najwięk-
szą radość na świecie.  

Zespół MOA zyskuje fa-
nów, koncertuje, pojawia się 
w  mediach. Jakie macie pla-
ny na najbliższą przyszłość?

Od jakiegoś czasu pracuje-
my nad swoim debiutanckim 
albumem. To jest głównie na-
sza przyszłość na ten moment. 
Pracujemy nad tym, aby był taki 
jaki sobie wymarzyliśmy, aby to 
była ta jakość, która nas zado-
woli, żebyśmy potem ze spo-
kojem w  sercu mogli podać te 
muzyczne historie do odczucia 
publiczności. 

Jesteś w  stanie wyobrazić 
sobie siebie za kilka lat? Jaką 
artystką, jakim zespołem bę-
dzie wówczas Marta Fitow-
ska i zespół MOA?

Nie zastanawiam się kim 
będę, gdzie będzie zespół. Chcę 
się rozwijać i  tworzyć muzykę 
w  zgodzie ze sobą. Nie wiem, 
gdzie mnie to zaprowadzi, ale 
jestem pewna, że będzie to 
piękna podróż. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Droga do sławy zaczyna się za rogiem
Choć w Gminie Kobylnica mogliśmy oglądać już mnóstwo gwiazd, to jednak żadna z nich nie dorastała aż tak blisko nas. Wokalistka zespołu MOA, który 
zwyciężył w tegorocznej edycji konkursu Debiuty podczas Krajowego Festiwalu Piosenki Polskiej w Opolu, pochodzi z Potęgowa. Marta Fitowska właśnie 
tam zdobywała pierwsze doświadczenie, wiedzę i rozwijała talent, uczęszczając na zajęcia organizowane przez miejscowy ośrodek kultury. Swoim młod-
szym kolegom i koleżankom, którzy marzą o osiągnięciu takiej kariery, jak ona, radzi to samo. Nie ma lepszej możliwości do rozwoju – przyznaje. 

W Y W I A D  K U R I E R A

Występ zwycięzców tegorocz-
nego Opola był dla uczestników 
Przeglądu Talentów Muzycz-
nych dużą niespodzianką. 
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Olsztyn, Gdynia, Częstochowa i Wrocław, a obok tych miast - Kobylnica. Występ 
zespołu Happysad w Gminnym Centrum Kultury i Promocji to dowód na to, że 
występowały, i nadal występują u nas największe gwiazdy polskiej muzyki. 

Zespół Happysad to jeden z  najbardziej popularny 
polskich składów grających alternatywnego rocka. 
Muzycy mają na swoim koncie wiele przebojów, a  ich 
koncerty przyciągają prawdziwe tłumy. Zespół ma na 
koncie ponad 1000 koncertów w całym kraju, 3 platy-
nowe i 4 złote płyty oraz rekordy frekwencji w kilkuna-
stu popularnych klubach w Polsce. Obecnie Happysad 
podróżuje po kraju w  ramach trasy „Ciało Obce Tour”, 
odwiedzając takie miasta jak Wrocław, Częstochowa 
czy Gdynia. Dzięki staraniom Gminnego Centrum Kul-

tury i Promocji, muzyków mogliśmy zobaczyć również 
w Kobylnicy. 

W  niedzielę, 8 października, pojawili się w  Gminie 
Kobylnica. Ich koncert był wyjątkowym połączeniem 
świetnie skomponowanej muzyki, przemyślanych 
tekstów i  efektownego pokazu świetlnego. Trwający 
ponad dwie godziny występ był więc wyjątkowym wy-
darzeniem, które publiczność nagrodziła ogromnymi 
brawami. 

Rockowe show w wykonaniu Happysad

Stowarzyszenie Sołtysów Gminy Kobylnica ogłasza konkurs kulinarny dla wszystkich mieszkańców Gminy Kobyl-
nica pod hasłem „Przepisy naszych babci i mam”. 

Zgłoszenia zawierające przepisy wraz z dokładnymi danymi osoby zgłaszającej prosimy przysyłać pod adres :  Urząd Gminy Kobylnica (Stowarzyszenie Sołtysów Gminy Kobylnica), 
Ul. Główna 20  76-251 Kobylnica z dopiskiem Konkurs – „Przepisy naszych babci i mam”. 

Potrawy  zgłoszone do konkursu zgłaszający przedstawią komisji składającej się z szefów kuchni oraz mieszkańców Gminy Kobylnica  do oceny  na początku stycznia 2018r. Zgło-
szenia prosimy  nadsyłać do 21.12.2017r. Przewidziane są atrakcyjne nagrody w postaci sprzętu gospodarstwa domowego o wartości:

I-miejsce sprzęt wartości - 600,00zł
II-miejsce sprzęt wartości  - 400,00 zł
III-miejsce sprzęt wartości – 300,00 zł
oraz dwa wyróżnienia.
Wszystkie zgłoszone do konkursu przepisy ukażą się w wydaniu książkowym, jak i w Kurierze Sołeckim wraz z imieniem i nazwiskiem osoby zgłaszającej wraz ze zdjęciem wyko-

nanej potrawy. Serdecznie zapraszamy  i życzymy kulinarnych sukcesów. 
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Były odświętne koszule, sukienki, muchy i krawaty. Rodzice z kwiatami w rękach mieli poważny problem, by 
powstrzymać łzy wzruszenia. To wszystko za sprawą ich dzieci, które w symboliczny sposób zostały przyjęte do 
szkolnej wspólnoty. Młodzi uczniowie z Kwakowa i Słonowic z pewnością zapamiętają ten dzień na długo. 

Pasowanie na ucznia to 
podniosły i  bardzo oczeki-
wany przez pierwszoklasistę 
moment. To także wieloletnia 
tradycja, a  wspomnienia z  tej 
uroczystości zachowujemy 
w pamięci na całe życie. W paź-
dzierniku pasowania na ucznia 
odbyło się w  Szkole Podstawo-

wej w  Kwakowie oraz Słono-
wicach. W  obecności swoich 
starszych kolegów i  koleżanek, 
nauczycieli i  rodziców, mło-
dzi ludzie złożyli uroczyste, 
by w  ten symboliczny sposób 
wstąpić do szkolnej wspólnoty.

Obie uroczystości miały wy-
jątkową oprawę. Najpierw 

pierwszoklasiści zaprezentowa-
li swoje umiejętności artystycz-
ne. Tańcząc, śpiewając i popisu-
jąc się swoją wiedzą, próbowali 
zyskać aprobatę starszych 
kolegów i  koleżanek, którzy – 
w  symboliczny sposób – mu-
sieli zgodzić się na przyjęcie do 
swojego grona nowych człon-

ków. Później złożyli uroczyste 
ślubowanie i  odebrali upomin-
ki. Na koniec dyrektorzy szkół 
„namaścili” nowych uczniów, 
kładąc na ich ramieniu olbrzymi 
ołówek. 

Nie brakowało emocji, wzru-
szeń i wielu gorących słów pod 
adresem dzieci, rodziców i  na-

uczycieli. Teraz przed młodymi 
ludźmi pierwszy poważny egza-
min – muszą dotrzymać obiet-
nic złożonych w czasie pasowa-
nia. A ślubowali między innymi: 
pilną naukę, systematyczne od-
rabianie zajęć i dbanie o dobre 
imię szkoły..

Na początku edukacyjnej drogi
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Bursztynowe Bulwy 
dla gospodarzy z Płaszewa
Bardzo mile wspominać będą tegoroczne „Słupskie Pokopki” pań-
stwo Chamier – Gliszczyńscy z Płaszewa. Starosta Słupski uhonoro-
wał ich Bursztynową Bulwą. Wręczenia nagród dokonano podczas 
czternastej edycji imprezy. 

Słupskie Pokopki z  wy-
rażnym akcentem Gminy 
Kobylnica.Teresa i  Jan Cha-
mier Gliszczyńscy zostali 
nagrodzeni Słupską Bursz-
tynową Bulwą. Są to na-
grody przyznawane przez 

Starostę Słupskiego wiodą-
cym producentom rolnym. 
W  tym roku przyznano 
trzy takie nagrody, a  jedna 
z nich trafiła właśnie do go-
spodarzy z Płaszewa.

Obecny na wydarzeniu 

Wójt Gminy Kobylnica oso-
biście pogratulował tego 
wyróżnienia i  podziękował 
za ciężką pracę. 

Pozostałe nagrody trafiły 
do gospodarzy z Gminy Po-
tęgowo i Damnica. 

Od uroczystego spotkania w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy rozpoczął się praktyczny etap działań związanych z mię-
dzynarodowym projektem „Friends cross the water”. Teraz przed uczniami i nauczycielami z ośmiu europejskich szkół dwa lata intensywnej 
pracy. Efektem wspólnych działań ma być znalezienie rozwiązań dotyczących dwóch, bardzo ważnych problemów. 

Jeszcze kilka miesięcy 
temu była korespondencja, 
pierwsze rozmowy telefo-
niczne i  szukanie partnerów 
do współpracy. Dziś, pora na 
konkretne działania. Przed 
ośmioma szkołami z  Euro-
py stoi poważne wyzwanie. 

Wspólnie chcą przygotować 
scenariusze działań, które 
mają pomóc w  poznaniu, 
zrozumieniu i  rozwiązaniu 
dwóch bardzo trudnych 
spraw. Pierwsze prace już za 
nimi. Przez kilka dni kilkuna-
stoosobowa grupa, złożona 

z przedstawicieli poszczegól-
nych szkół, przygotowywała 
i omawiała kolejne działania. 

Projekt „Przyjaciele po-
przez wodę” to przejaw 
wspólnej troski o  przyszłość 
Europy. Kobylniccy ucznio-
wie i  nauczyciele, we współ-

pracy ze wszystkimi partne-
rami, będą w  szczególności 
zajmować się złożoną sytu-
acją imigrantów oraz anali-
zować sposoby radzenia so-
bie z  tym problemem przez 
poszczególne kraje. Choć 
mówiono już o nim wiele, to 

wydaje się, że wciąż nie udało 
się znaleźć jednego, wspól-
nego stanowiska. Takiego, 
które zadowoliłoby wszyst-
kich, lub chociaż większość, 
Europejczyków.

Kolejny problem, z  roz-
wiązaniem którego będą 
próbowali poradzić sobie 
uczestnicy projektu, doty-
czy malejącej ilości wody na 
Ziemi. Zagadnienie równie 
ważne, jak zjawisko migra-
cji. Dlaczego? Ponieważ już 
teraz naukowcy alarmują 
o niebezpiecznie malejących 
zasobach. Już teraz zgodnie 
podkreślają, że w przyszłości 
woda pitna będzie zasobem 
wysoce poszukiwanym, i  nie 
jest to wizja wcale odległa. 
Niedobory widoczne są już 
teraz w  wielu krajach Afryki 
i na Bliskim Wschodzie. Choć 
w  Europie na razie nie od-
czuwamy jej braku, to wiele 
badań potwierdza spadek 
jej ilości. Problem dostęp-
ności wody słodkiej prędzej 
czy później dosięgnie jednak 

i nas. Powszechnie dostępne 
analizy wykazują, że już oko-
ło 2025 roku połowa ludzi na 
świecie zostanie pozbawiona 
dostępu do bezpiecznego 
źródła wody. 

Koordynatorem jest Szko-
ła Podstawowa w  Kobylnicy, 
a  do udziału w  całym pro-
jekcie zaproszono szkoły 
z Rumunii (ScoalaGimnaziala 
ELF), Bułgarii (Srednouchi-
lishte "Petko R. Slaveykov"), 
Litwy (LazdijuMotiejausGu-
staičioGimnazija), Portugalii 
(Agrupamento de Escolas de 
Vilela), Grecji (9dnioniasma-
gnhsias), Turcji (FATIH IMAM 
HATIP ORTAOKULU) oraz 
Holandii (Mondial College). 
Międzynarodowy charakter 
całego przedsięwzięcia ma 
wpłynąć na jego przebieg, 
poprzez wprowadzenie róż-
nych punktów widzenia, 
a w konsekwencji osiągnięcie 
rozwiązania będącego pew-
nego rodzaju kompromisem, 
wypadkową różnych poglą-
dów, wizji i spostrzeżeń.

O światowych i europejskich problemach dyskutowali w Kobylnicy

Od uroczystego spotkania w Gminnym Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy rozpoczął się praktyczny etap działań związanych 
z międzynarodowym projektem „Friends cross the water”.

Zarząd OSP 
z nowym sekretarzem
Funkcję sekretarza Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotni-
czych Straży Pożarnych pełni od października Monika Koszałka. 

W  trakcie październiko-
wego posiedzenia podjęto 
uchwałę w  sprawie uzupeł-
nienia składu Zarządu Od-
działu Gminnego. Funkcję se-
kretarza powierzono Monice 
Koszałka, która w przeszłości 
była już związana z  Gminą 
Kobylnica. Była inspektorem 

w Straży Gminnej.
Październikowe spotkanie 

było także okazją do podsu-
mowania dotychczasowych 
działań. Zarząd analizował 
przebieg ostatnich zawodów 
sportowo – pożarniczych 
oraz pozostałych przedsię-
wzięć, które przeprowa-

dzono od czasu ostatniego 
posiedzenia. Omówiono 
również stan przygotowań 
jednostek OSP do sezonu 
zimowego, w  tym przebieg 
ćwiczeń ratowniczo - gaśni-
czych, które odbędą się 8 li-
stopada w Lubuniu.  
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Przełom października i listopada, to zawsze okres, kiedy sięgamy pamięcią wstecz, i wspominamy tych, którzy już od 
nas odeszli. Są wśród nich ludzie, którzy mieli wpływ na historię i życie naszej gminy oraz całego regionu. Sami byli jej 
częścią. I pewnie dlatego, tak trudno było się z nimi rozstać. Pożegnania nigdy przecież nie są łatwe.

Właściwie – zawsze na po-
czątku listopada na czyjejś 
twarzy pojawiają się łzy. Smu-
tek ogarnia nas wówczas, 
kiedy uświadamiamy sobie, 
że w  ostatnich miesiącach 
straciliśmy kogoś bliskiego. 
Choć pewnie każda rodzina 
z  ogromnym wzruszeniem 
wspominać będzie w  tych 
dniach najbliższe sobie osoby, 
to na szczególne przypomnie-
nie zasługują Oni. Pożegnali-
śmy w tym roku kilka wyjątko-
wych osób - zasłużonych dla 
rozwoju naszej gminy.

Będzie nam 
brakować Jacka
W  czerwcu ubiegłego roku 

zmarł Jacek Skępiec. Wielu 
z nas trudno było w to uwie-
rzyć. Smutek i  żal po poja-
wieniu się tej informacji był 
ogromny. Jacek był wieloletni 
pracownikiem Urzędu Gminy 
Kobylnica, gdzie zaczął pracę 
w  1995 roku. Swoją wiedzą 
dzielił się z wszystkimi, zawsze 
życzliwy i  serdeczny. Sprawy 
związane z  gminą były mu 
bardzo bliskie, zawsze starał 
się podejmować właściwe de-
cyzje. Przez ostatnie lata życia 
pełnił funkcję kierownika Re-
feratu Budownictwa, Gospo-
darki Przestrzennej i  Ochrony 
Środowiska.

Ostatnia droga Prezesa 
Przez kolegów z branży ce-

niony za profesjonalizm i per-
fekcje, przez mieszkańców za 
poświęcenie i zaangażowanie 
w  rozwój regionu, zwłaszcza 
Gminy Kobylnica. Po ciężkiej 
chorobie, we wrześniu ubie-
głego roku, zmarł Stanisław 

Krężel. Stanisław Krężel uro-
dził się w 1931 roku w Ożego-
wie koło Wielunia. Pierwsze 
zawodowe doświadczenie 
zdobywał w  goleniowskim 
Rejonie Dróg Publicznych, 
gdzie w  kolejnych latach piął 
się po kolejnych szczeblach 
zawodowej kariery. Jeden 
z  autorów ogromnego suk-
cesu goleniowskiej jednostki, 
którą wówczas uznawano za 
wzór godny naśladowania. 
Kolejne etapy zawodowej ka-
riery to już praca w Koszalinie, 
a  potem w  Słupsku. Własną 
firmę założył w  1984 roku. 
Konsekwentna praca i ogrom-
ne zaangażowanie zaowoco-
wały tym, że po ponad 20 la-
tach firma Krężel postrzegana 
jest jako jedna z  najlepszych 
w województwie pomorskim. 
To jej pracownicy, pod kie-
rownictwem Prezesa, zrealizo-
wali w naszym regionie wiele, 
bardzo trudnych inwestycji.  
Jednego z  najbardziej cenio-
nych w regionie przedsiębior-
ców pochowano na słupskim 
cmentarzu.

Alicja Żurawska. 
Zawsze miła i gotowa 
do pomocy
Wielu z  nas pamiętać może 

ją zwłaszcza z  przełomu lat 
90., kiedy pełniła funkcję se-
kretarza gminy. Funkcję objęła 
w 1982 roku, od razu zyskując 
sympatię i  życzliwość współ-
pracowników. Tak wspomina ją 
Jan Plutowski, który w tym sa-
mym czasie również pracował 
w Urzędzie Gminy.   – To była 
bardzo ciepła i życzliwa osoba, 
którą miło wspominam, zarów-

no z pracy, jak i  z prywatnych 
relacji – przyznaje. Dała się po-
znać nie tylko, jako fachowiec 
i  dobrze przygotowany pra-
cownik, ale też jako człowiek 
bardzo aktywny. Razem star-
towaliśmy w  zawodach strze-
leckich organizowanych przez 
LOK czy Spartakiadzie. Zawsze 
z  uśmiechem, choć czasem 
z  różnymi wynikami – wspo-
mina Plutowski. Alicja Żuraw-
ska pełniła funkcję sekretarza 
do 31 października 1990 roku. 
Po niej, na to stanowisko po-
wołany został właśnie Jan 
Plutowski. Dziś mocno kom-
plementuje swoją ówczesną 
koleżankę, podkreślając, jak 
wiele mu pomogła w  odna-
lezieniu się w nowej roli. - Za-
wsze mogłem liczyć na wspar-
cie merytoryczne i  dobrą 
radę bardziej doświadczonej 
koleżanki – tłumaczy. Alicja 
Żurawska wcześniej zawodo-
wo była związana ze słupskim 
oddziałem Wojewódzkiego 
Zarządu Rozbudowy Miast 
i Osiedli Wiejskich. 

Jego życzliwości 
i uśmiechu będzie 
nam brakować
Choć w zawodowej karierze 

niejednokrotnie zmagał się 
z  trudnościami, zawsze po-
trafił sobie z  nimi doskonale 
poradzić. W  walce z  chorobą 
do końca się nie poddawał. 
W  sierpniu okazało się, że 
była silniejsza od niego. Jan 
Kralski, wieloletni pracow-
nik Urzędu Gminy Kobylnica, 
przez wszystkich zostanie za-
pamiętany jako bardzo ciepły 
i pomocny człowiek, wzorowy 

pracownik i działacz. 
Jan Kralski urodził się 30 

marca 1957 roku w  niewiel-
kiej podkołobrzeskiej wsi 
Dobrzyca. Stamtąd wraz 
z  rodzicami i  rodzeństwem 
przeniósł się do niewielkiej 
miejscowości pod Barcinem, 
gdzie ukończyłz bardzo do-
brymi wynikami szkołę pod-
stawową, by następnie konty-
nuować naukę w Technikum 
Elektrycznym w Słupsku. 

Z  Gminą Kobylnica zwią-
zany był od roku 1981, kiedy 
wspólnie z  rodziną zdecydo-
wał się zamieszkać w  Kwako-
wie. Jak się później okazało, ta 
decyzja związała go na stałe 
z  tymi terenami – zarówno 
prywatnie, jak i  zawodowo.  
4 stycznia 1993 roku podjął 
pracę w  Urzędzie Gminy na 
stanowisku inspektora obro-
ny cywilnej i  ochrony prze-
ciwpożarowej. Tu zrodziła się 
również kolejna pasja – do 
munduru strażaka – ochot-
nika. Aktywnie uczestniczył 
w codziennych interwencjach 
strażackiej braci pełniąc jed-
nocześnie funkcję sekreta-
rza Zarządu Gminnego OSP. 
Jako strażak stanowiłeś wzór 
dla innych druhów. Oddanie 
sprawie walki z  żywiołem 
i poświęcenie zostało dostrze-
żono i  docenione. Za ofiarną 
strażacką służbę został odzna-
czony przez Związek Ochot-
niczych Straży Pożarnych 
Rzeczpospolitej Polskiej Zło-
tym Medalem „Za Zasługi dla 
Pożarnictwa”. W  zawodowej 
pracy zawsze sumienny, skru-
pulatny i  pomocny. W  życiu 

prywatnym życzliwy i serdecz-
ny. Tak zostanie zapamiętany. 

Pióro odłożone na zawsze
Jeszcze rok temu, mimo 

drobnego urazu, świetnie się 
bawił w  czasie Balu Seniora 
w  Kończewie. Z  uśmiechem, 
w charakterystyczny dla siebie 
żartobliwy sposób, wspomi-
nał lata swojej młodości, które 
spędzał w  tamtych rejonach. 
Tomek Włodkowski cieszył się 
wówczas, że historia zatoczyła 
koło, a on bawi się w tym sa-
mym miejscu, choć „…odrobi-
nę starszy”. Niespełna rok póź-
niej dotarła do nas informacja 
o jego śmierci. 

- Tomasz uczył się wielu 
fachów. Z  zamiłowania był 
historykiem lecz jego pasją 
było zawsze dziennikarstwo. 
Wiele lat swego życia spędził 
w  pracy dla szczecińskiego 
oddziału „Kuriera Polskie-
go” – wspomina swojego 
przyjaciela Zbigniew Bielec-
ki, z  którym przez ostatnie 
lata współpracował Tomek 
Włodkowski. Zanim zajął 
miejsce w redakcyjnym biur-
ku „Zbliżeń” wraz z grupą en-
tuzjastów powołał do życia 
i  z  powodzeniem przez lata 
kierował zespołem lokalnej 
gazety „Kurier Sołecki”. Był 
jednym z  jego pierwszych 
dziennikarzy, a  w  sierpniu 
ubiegłego roku – jednym 
z  najważniejszych gości 
okrągłego jubileuszu gazety. 

- Jak każdemu dziennika-
rzowi, tak i  mnie, zdarzały 
się wpadki. Moją największą 
okazała się ta, która miała 
miejsce w  czasie budowy 

hali sportowej. W  artykule 
o  rozpoczęciu prac, zamiast 
stwierdzenia, że: „wójt wmu-
rował kamień węgielny, po-
jawiło się stwierdzenie, że 
wmurowany został węgiel 
kamienny”. Śmiechu było co 
niemiara. Były i przekręcone 
nazwiska, i literówki. Wszyst-
ko przez program kompute-
rowy, który poprawiał nam 
wyrazy – żartował wówczas 
Tomek Włodkowski. 

Przez ostatnie lata swego 
życia kierował z wielkim od-
daniem zespołem redakcyj-
nym słupskiego dwutygo-
dnika „Zbliżenia”. 

- To od Jego felietonów, 
wywiadów i  newsów wielu 
czytelników rozpoczynało 
lekturę naszej gazety. Pa-
miętamy go jako człowieka 
wielkiej wiedzy, historycz-
nej bezkompromisowego 
komentatora historycznych 
wydarzeń i faktów. Obce mu 
jednak zawsze były uprze-
dzenia ideologiczne a  do 
słabości ludzkich miał wiele 
tolerancji i  zrozumienia – 
wspomina Zbigniew Bielecki. 

Zapamiętamy Go jako czło-
wieka prawego, niezłomnie 
walczącego z  przejawami zła 
i biurokracji w życiu codzien-
nym, jako wspaniałego kole-
gę a nade wszystko jako wier-
nego przyjaciela na którym 
zawsze można było polegać 
jak na przysłowiowym Zawi-
szy – dodaje. 

Znicze na grobach, 
pamięć w sercach

Szyc Jerzy Mirosław, Kowal Władysław Andrzej, Nowak Barbara Maria, Łanowy Michał, Rosołek Stanisław, Okunowicz Józef,  Kawalec Bogumiła Anna, Górecki Piotr, Rabenda Edward, Jeziorowski Bronisław 
Paweł, Matus Jan, Zdanowska Bronisława, Gołąb Stefan, Grabski Herbert, Sąsara Jarosław, Jendruszko Zbigniew Marian, Wrona Stanisława, Gajewska Irena, Kurowski Edward, Sopka Dalida Dorota, Mielew-
czyk Ryszard Bernard, Szczepkowska Kamila, Otoka Adolfina, Purowska Zofia Helena, Głowacka Halina Wioletta, Szepielewicz Jan, Waśko  Stanisław, Siarkowska Barbara, Rosiak Tadeusz Edward, Dargacz 
Zygmunt, Budzis Czesława, Mytryszyn Eustachy, Brzeski Stanisław, Czarny Ryszard Mateusz, Markowski Rafał Tadeusz, Sabisch Gerard Bruno, Wantoch-Rekowska Ludwika Anna, Czarniak Alicja Mariola, 
Lewanowska Krystyna Walentyna, Boroszko Marek Dariusz, Skępiec Jacek Robert, Klimiuk Kazimiera, Biliński Ernest Jan, Olewińska Danuta Janina, Osadnik Irena, Świstun Teresa Józefa, Czyżyk Anna, Karcz 
Stanisław, Brzezińska Barbara Maria, Cieślicka Genowefa, Bonat Wanda, Dąbrowska Elżbieta, Draszanowska Maria Kamila, Jóźwiak Jadwiga, Marchewka Stanisław, Porębiński Henryk, Szwedkowicz Adam 
Tadeusz, Orłowski Waldemar Zbigniew, Buryło Eugeniusz, Książek Ireneusz, Araszkiewicz Jan, Kołodyński Lech Antoni, Karpowicz Halina Zofia, Chmieliński Józef Henryk, Rozlazły Stanisław, Budzik Grażyna, 
Tomaszewska Genowefa, Krupa Hubert, Piekarska Grażyna, Jopek Ilona Teresa, Twardoń Zofia, Kędzior Anna, Greber Czesław, Gortat Ryszard, Romanów Jan, Ostrowska Lucyna, Zawada Stanisław Henryk, 
Sufryt Natalia Helena, Gaj Kazimiera, Krzaczkowska Janina, Wójcik Ryszard, Kotowska Stanisława, Ryjewski Zbigniew Antoni, Tutak Kazimierz, Domański Wiesław, Pilecka Barbara, Wieczorek Władysława, Góra 
Teresa, Ludwiczuk Mirosław, Kisiel Józef, Zientek Tadeusz Stanisław, Mederski Zenon Ryszard, Uszyńska Janina, Przedborski Bronisław Marian, Kłudka Piotr Paweł, Basiukiewicz Alina Sylwia, Ludwisiak Zenon, 
Gosławski Jan, Bielańczuk Leokadia, Chlebowski Marek Kazimierz, Adamek Janina Anna, Narloch Agnieszka, Garbalska Barbara, Wojciechowska Maria Eugenia, Doległo Irena Marianna, Mucha Zdzisław, Mi-
chalak Zdzisław, Chylewski Jan, Sulikowska Krystyna Elżbieta, Szawara Maria, Guźniczak Genowefa, Reczka Czesław, Kowalczyk Wiesława Barbara, Kiepuszewski Zbigniew, Białek Eugeniusz Marian, Pliszka Jó-
zef, Włodyka Mieczysław, Sarosiek Lucjan, Nowak Apolonia, Fediuk Katarzyna, Krajda Marek Piotr, Szczykutowicz Marianna, Zieliński Krzysztof, Pietnoczka Jan, Kucharska Stefania, Maroszek Aleksy, Biensztok 
Konrad Henryk, Tejchman Kazimiera Teresa, Bemowska Agnieszka, Kozioł Wiktoria Maria, Wyroda Agnieszka, Moskal Janina, Nić Krystyna, Kurowski Czesław, Polańczuk Jerzy Teodor, Popławska Małgorzata 
Wiesława, Żulewski Hieronim, Kupisińska Barbara, Iwański Wiesław, Lenkiewicz Jarosław, Szewczyk Bogusław Marian, Rybak Stanisław, Kublik Kazimierz, Zawisza Józef, Kowalska Maria, Klemczyk Barbara 
Elżbieta, Kata Jadwiga Józefa, Derda Stefania, Zawisza Irena, Śmichura Antoni Leon, Nartowski Edward Józef, Bujak Andrzej, Daszkiewicz Józefa, Michałek Leon, Grajek Danuta, Dębski Eugeniusz, Stech Józefa, 
Cichy Stanisław Eugeniusz, Filipowska Bogumiła, Seeman Karol Jerzy, Rosa Natalia Monika, Bartosiak Piotr Eugeniusz, Piekarski Janusz, Popławski Stanisław, Szcześ Halina, Kopczyńska Weronika, Kralski Jan, 
Kurgan Janina, Jęcek Stanisław, Ryszko Janusz Andrzej, Gierlich Maria, Malek Henryk, Kuchta Stanisław, Rosołek Helga Christa, Smysło Janina Kazimiera, Włodkowski Tomasz Jan, Pruski Andrzej Adam, Wosik 
Urszula, Niemierzycki Mariusz, Cuper Ryszard Lech, Szmidtke Helena, Olszewski Krzysztof Mirosław, Sołśnia Anna Wiesława, Ługowska Helena, Wątor Bogusław Alfred, Pietrusiński Leonard (Stan Na 24.10.2017)

Odeszli od nas...
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„Nie” dla otyłości i nadwagi 
w Gminie Kobylnica. Wkrótce ruszy 
specjalny program
Uczniowie naszych szkół zostaną objęci profilaktycznym programem, 
którego głównym celem jest odpowiednio wczesne wykrycie nadwagi 
u młodych ludzi, a w konsekwencji – walka z otyłością. Program ma 
ruszyć w przyszłym roku i potrwa trzy lata. 

O  problemie coraz częściej 
występującej otyłości wśród 
dzieci i  młodzieży alarmują 
różnego rodzaju badania i  in-
stytucje zajmujące się moni-
torowaniem sytuacji. Z danych 
Światowej Organizacji Zdro-
wia wynika, że w Europie oty-
łość dotyka przeciętnie jedne-
go na trzech chłopców i jedną 
na pięć dziewczynek w wieku 
od sześciu do dziewięciu lat. 
Żadna inna choroba przewle-
kła nie jest aż tak bardzo roz-
powszechniona wśród popu-
lacji dzieci w wieku szkolnym. 
Niepokojąco sytuacja wygląda 
również w Polsce, gdzie z pro-
blemem otyłości boryka się 
coraz więcej młodych ludzi.

W  trakcie paździer-
nikowej sesji Rada 
Gminy Kobylnica pod-
jęła uchwałę dotyczącą 
przyjęcia specjalnego 
programu profilaktycz-
nego, którego głów-
nymi celami są od-
powiednio wczesne 
zdiagnozowanie nad-
wagi oraz – co bardzo 
istotne – konsekwentne 
i  systematyczne pro-
wadzenie działań edu-
kacyjnych, które mają 
uświadomić młodym 
ludziom, jakie konse-
kwencje niesie ze sobą 
nadwaga oraz otyłość, 
a  więc możliwość wy-
stępowania wielu cho-
rób i  niekorzystnych 
zmian w  naszym orga-
nizmie. 

Program będzie skierowa-
ny do uczniów z roczników 
2007-2013. Dodatkowo w 
działania zaangażowanych 
zostanie oboje rodziców lub 
opiekunów prawnych.

Pierwszym elementem 
całego programu będzie 
szczegółowe oszacowanie 
liczby dzieci z nadwagą i oty-
łością w  Gminie Kobylnica. 
Odbędzie się to na podsta-
wie badań, które niebawem 
zostaną przeprowadzone we 
wszystkich szkołach. Po od-
powiednim zdiagnozowaniu 
skali całego problemu, a więc 
w  pierwszym kwartale przy-
szłego roku, zainaugurowane 
zostaną działania edukacyj-
ne, które będą objawiać się 
w  prowadzeniu specjalnych 
zajęć. W ich organizację zaan-
gażowane zostaną poradnie 
dietetyczne, psychodietety-
cy i  specjaliści od żywienia. 
To oni, w  trakcie konsultacji 

z  uczniami i  rodzicami, będą 
wyjaśniać takie kwestie jak 
zdrowy styl życia i odpowied-
nia dieta. Poprzez rozmowy 
i dyskusje, wykłady, szkolenia 
i specjalne zajęcia będą przy-
bliżać wiedzę na temat pro-
duktów żywieniowych, zasad 
ich odpowiedniego łączenia, 
kaloryczności posiłków i war-
tości odżywczych. Dzięki 
temu dzieci będą miały okazję 
do wyrobienia w  swoim za-
chowaniu nowych – a przede 
wszystkim zdrowych – nawy-
ków żywieniowych. Co waż-
ne, odbywać się będą także 
regularne pomiary antropo-
metryczne, które pozwolą na 
monitorowanie wskaźników 

BMI, a w przypadku wykrycia 
zaburzeń i  chorób wymaga-
jących dalszego leczenia (np. 
wtórne nadciśnienie tętnicze, 
zaburzenia gruczołów hor-
monalnych, cukrzyca), dzieci 
będą mogły liczyć na dalszą 
opiekę lekarską, którą otrzy-
mają w trybie pilnym. 

Zaplanowane na najbliższe 
trzy lata działania, których 
efektem ma być zmniejszenie 
wskaźników nadwagi i otyło-
ści wśród uczniów klas I  – V, 
będą kosztować ponad 100 
tysięcy złotych. Kobylnicki 
samorząd walczy o  dofinan-
sowanie całego projektu ze 
środków pomorskiego od-
działu NFZ.  

Projekt otrzymał pozy-
tywną opinię Agencji Oceny 
Technologii Medycznych 
i  Taryfikacji oraz pozytywną 
opinię Wojewody dotyczą-
ca zgodności planowanego 
programu z  priorytetami dla 

regionalnej polityki zdro-
wotnej i  zgodności z  celami 
operacyjnymi Narodowego 
Programu Zdrowia. 

Badanie, zrealizowane 
w  ramach Narodowego 
Programu Zdrowia na lata 
2016-2020 pod auspicjami 
Światowej Organizacji Zdro-
wia (WHO), wykazało,  że co 
10. ośmiolatek w  Polsce ma 
nieprawidłowy poziom skur-
czowego ciśnienia tętniczego 
krwi. Jak tłumaczą eksperci, 
jest to niepokojące dlatego, 
że  wskaźnik  ten wyraźnie 
koreluje z  nadwagą i  oty-
łością, co może sugerować 
rozwój zespołu metabolicz-
nego i innych chorób u tych 

dzieci w  przyszłości. 
Z  badań wynika, że 
u zdecydowanej więk-
szości dzieci, w  około 
95 proc. przypadków, 
nadwaga i  otyłość 
jest wynikiem prze-
karmienia, a  więc 
przyjmowania zbyt 
dużej ilości energii 
wraz z  pożywieniem. 
Tylko w  kilku procen-
tach przypadków jest 
to  wina  genów czy 
chorób. Eksperci zwra-
cają też uwagę na fakt, 
że do rozwoju otyło-
ści i  nadwagi u  dzie-
ci przyczyniają się 
często dorośli, przez 
swoje błędne postrze-
ganie wyglądu dzieci. 
Z  ankiet, wypełnio-
nych przez rodziców 

wynika, że w  większości po-
strzegają masę ciała swoich 
dzieci jako prawidłową – tyl-
ko 14 proc. rodziców uznało, 
że dziecko ma nadwagę. 

Wzrost częstości zacho-
rowań na otyłość powoduje 
zwiększenie kosztów opieki  
zdrowotnej. Wyniki badań 
przeprowadzonych w  10 
krajach Europy Zachodniej 
wykazały, że koszt opieki 
zdrowotnej związanej z  oty-
łością wynosi 10.4 bilionów 
euro. W  zależności od kraju 
koszty te wynosiły od 0,09% 
do 0,61% produktu krajowe-
go brutto. Zachorowania na 
otyłość powodują również 
zwiększenie tzw. kosztów po-
średnich obejmujących utra-
tę produktywności chorych, 
koszty zwolnień lekarskich, 
rent, przedwczesnych eme-
rytur, opieki sprawowanej 
nad chorymi przez bliskich 
i przedwczesną śmiertelność

Koniec ze spalaniem w naszych piecach odpadów i produktów, które 
nie powinny się tam znaleźć. Strażnicy gminni będą teraz szczegółowo 
badać próbki popiołu wydostającego się z pieców. Dokładna eksperty-
za pozwoli ocenić, czy w piecu nie znalazły się śmieci, których spalanie 
powoduje przedostawanie się do atmosfery szkodliwych substancji.

Jeszcze skuteczniejszą i  in-
tensywną walkę z  osobami, 
które w wyniku swoich działań, 
zanieczyszczają stan powietrza 
zamierzają podjąć strażnicy 
gminni z Kobylnicy. Prowadzo-
ne od kilku lat kontrole zostały 
teraz poszerzone o  badanie 
próbek popiołu, ubocznego 
produktu spalania w piecach. 

W  przypadkach, gdy funk-
cjonariusze będą mieć uzasad-
nione podejrzenia, że w  kon-
trolowanej przez nich posesji, 
do rozpalania pieców wykorzy-
stuje się niewłaściwe produkty 
i surowce, będą oni mogli po-
bierać próbki popiołu, który 
później zostanie przekazany 
do dalszej ekspertyzy. Badania, 
które prowadzić będzie Labo-
ratorium „SORBCHEM”, pozwo-
lą jednoznacznie stwierdzić, 
czy w próbce znajdują się sub-
stancje świadczące o  spalaniu 
niewłaściwych substancji. 

To właśnie umiejętności 
związanych ze wstępną anali-
zą wydostających się z pieców 
produktów ubocznych funk-
cjonariusze zdobywali w czasie 
szkolenia, które w  ostatnich 
dniach zorganizowano w  sie-
dzibie jednostki. Zajęcia pro-
wadzili specjaliści ze śląskiego 

Laboratorium „SORBCHEM”. 
Wzięli w  nim udział wszyscy 
funkcjonariusze, którzy na co 
dzień patrolują tereny całej 
gminy. 

- Jesień to czas porządków 
ale i  początek sezonu grzew-
czego. Porządkując garaż czy 
podwórko zdarza się, że stare 
i  zużyte przedmioty decy-
dujemy się spalać w  naszych 
piecach domowych. Choć 
o  skutkach i  konsekwencjach 
takich działań dla środowiska 
mówi się naprawdę dużo, to 
wciąż zdarzają się sytuację, 
w których strażnicy gminni od-
bierają sygnały o ciemnym dy-
mie o  intensywnym zapachu 
– przyznaje Katarzyna Jasiak, 
komendant Straży Gminnej 
w Kobylnicy.

Pamiętajmy, że domowe 
kominy bez filtrów emitują 
więcej zanieczyszczeń niż za-
kład produkcyjny czy spalarnia 
śmieci. W  wyniku palenia od-
padów do powietrza dostają 
się szkodliwe substancje np. 
dwutlenek węgla i  siarki, me-
tale ciężkie, dioksyny czy szko-
dliwe kwasy. Toksyczny wpływ 
takiego działania na zdrowie 
może ujawnić się natychmiast 
w postaci alergii, a nawet cho-

rób układu oddechowego czy 
nowotworów. 

Dlatego należy zastanowić 
się poważnie zanim do pieca 
tafią tworzywa sztuczne, butel-
ki, pojemniki, torby plastikowe, 
odpady z  gumy, odzież i  obu-
wie, drewno pokryte lakierem, 
sztuczna skóra, opakowania 
po farbach, lakierach i  środ-
kach ochrony roślin, czy papier 
z kolorowym drukiem. 

Od kilku lat Straż Gminna 
w  Kobylnicy kładzie duży na-
cisk na działania prewencyjne 
związane z ekologią i ochroną 
środowiska. Cyklicznie orga-
nizowane zajęcia, prelekcje, 
pokazy stanowią jeden z prze-
jawów. Prowadzone są także 
rutynowe kontrole posesji. 

Zgodnie z  art. 191 Usta-
wy z  dnia 14 grudnia 2012 r. 
o  odpadach (Dz. U. z  2013 r. 
Nr 0, poz.21 ) ten, kto termicz-
nie przekształca odpady poza 
spalarnią odpadów lub współ-
palarnią podlega karze aresztu 
(do 30 dni ) albo grzywny (do 
5000 zł). Pamiętajmy zatem, 
aby do ogrzewania domu uży-
wać bezpiecznego dla nas i na-
szego życia paliwa. 

Strażnicy zajrzą do pieców. 
Będą weryfikować spalane odpady

Pierwsze doświadczenie związane z występem przed publicznością zebrali 
uczestnicy Przeglądu Twórczości Własnej „Świetlicówka”. Organizowana 
przez Gminne Centrum Kultury i Promocji impreza stworzyła szanse do zapre-
zentowania swoich umiejętności i talentów przed rówieśnikami i jurorami.

Choć miejsce, w którym 
odbywała się impreza, 
praktycznie wszystkim 
uczestnikom jest doskona-
le znane, to jednak niewie-
lu z nich miało okazję zająć 
tę cześć sali, w której prze-
ważnie koncertują gwiaz-
dy. Tym razem to młodzi 
mieszkańcy, którzy uczęsz-
czają na zajęcia organizo-
wane przez poszczególne 
świetlice, prezentowali 
się na scenie. Ich występy 
oglądali rówieśnicy oraz 
zaproszeni goście. 

„Świetlicówka” była oka-
zją do zaprezentowania 
się wokalistów i  wokali-
stek, aktorów, kabareciarzy, 
rysowników i  tancerek. Po-
szczególne przedstawienia 
zaskakiwały pomysłowością, 
kreatywnością i  nietypo-
wymi interpretacjami. Kon-
kursowe jury najwyżej oceniło 
występ dzieci z  Reblina, które 

na podium wyprzedziły grupę 
z Widzina i Kczewa. Wyróżniono 
natomiast grupę z  Sycewic. Do 
rąk młodych artystów i ich opie-

kunów trafiły pamiąt-
kowe statuetki oraz 
nagrody ufundowane 
przez organizatora im-
prezy – Gminne Cen-
trum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy.

W  Przeglądzie Twór-
czości Własnej zapre-
zentowało się 10 grup. 
Zamysłem organizato-
rów jest umożliwienie 
młodym ludziom pre-
zentacji swoich możli-
wości, talentów i  pasji 
na dużej i  profesjonal-
nej scenie. „Świetliców-
ka” ma także inspirować 
młode talenty do po-
szukiwań artystycznych 
w  dziedzinie twórczo-
ści teatralnej, rozwijać 
umiejętności wypowie-

dzi poprzez formę sztuki 
scenicznej, a  także stwarzać 
okazję do konfrontacji dokonań 
twórczych.

Ze świetlic na profesjonalną scenę

W pierwszym Przeglądzie Twórczości 
Własnej zaprezentowało się 10 grup. Or-
ganizatorzy już zapowiadają, że impreza 
doczeka się kontynuacji. 
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Rowerem i biegiem po medale
Miłośnicy jazdy na rowerze i biegania bardzo licznie zgromadzili się 15 października w Kobylnicy. Część 
z nich wystartowała w zawodach rowerowych, inni próbowali swoich sił w duathlonie. Zorganizowana 
po raz pierwszy w ubiegłym roku impreza już teraz cieszy się rosnącą popularnością wśród amatorów 
sportu, o czym świadczyć może frekwencja. W tym roku na starcie pojawiło się o 20 osób więcej. 

Biuro zawodów działa-
ło już od godziny 8 rano 
i  wtedy to też powoli za-
częli zbierać się zawodnicy. 
O  tej porze też praktycz-
nie wszystko było gotowe 
- przy boisku nieopodal 
Centrum Usług Wspólnych 
powstała rozbudowana 
strefa zmian i  ustawiono 
całe miasteczko zawodów. 
Do tego już od piątku trwa-
ły przygotowania trasy, 
a  organizatorzy dopilno-
wali, by każdy jej fragment 
i  każdy zakręt był dobrze 
oznakowany, a  także, by 

nie wystąpiły po drodze 
żadne niespodzianki. 

Starty odbyły się punktu-
alnie o godzinie 11:00. Naj-
pierw wyruszyli zawodnicy 
dystansu MTB mega, któ-
rzy wyjechali na dwa okrą-
żenia, potem MTB mini, 
a  na koniec duathloniści, 
który rozpoczęli zmagania 
dwiema pętlami biegowy-
mi po 3,2 km, po których 
przyszła pora na 24,7 km 
roweru i  ponownie 3,2 km 
biegu.

Na trasie duathlonu 
najszybszy okazał się być 

tym razem Tomasz Marzec 
z  Doktorbajk (1:29:46), 
który tym razem pokonał 
zwycięzcę z  Żukowa - To-
masza Bagrowskiego z  Ra-
dość Biegania - o  równe 
dwie minuty, choć walka 
od samego początku była 
niezwykle zacięta. Trzeci 
natomiast wbiegł na metę 

Mikołaj Bluj z  VO2MA-
XMTBTeam (1:34:04). Wśród 
kobiet bezkonkurencyjna 
zaś była Monika Kubiak, 
która z  dziesięciominuto-
wą przewagą wyprzedziła 
Lucynę Szkobel z  Botrans 
MTB Team i z dwunastomi-
nutową Wiktorię Kowal ze 
Stopy Słupsk. 

Zawodami upamiętnili 
mistrza Godnicza

Już po raz drugi Gmina Kobylnica była gospo-
darzem Gali Sportów Walki im. Michała God-
nicza. W ostatnich dniach września zjechali do 
nas najlepsi zawodnicy z kilkudziesięciu klubów 
z całego kraju. Bardzo dobrze zaprezentowali 
się na ich tle reprezentanci klubu Spartans Ko-
bylnica. Gospodarze wywalczyli 33 medale.  
 
Szczecin, Bydgoszcz, Konin, Zielona Góra, Słupsk i  Ustka. Po-
nadto Bobolice, Krosno Odrzańskie, Żydowo – zawodnicy re-
prezentujący kluby z tych miast walczyli w Kobylnicy, w czasie 
drugiej edycji Gali Sportów Walki im. Michała Godnicza. Zawo-
dy upamiętniające jednego z  cenionych trenerów i  pedago-
gów zachęciły do udziału również wojowników z Irlandii. 

W  pierwszym dniu wszyscy zawodnicy szlifowali swoje 
umiejętności w  specjalistycznym seminarium, które prowa-
dzili eksperci, trenerzy i czołowe postaci polskiej sceny spor-
tów walki. Kilkadziesiąt osób mogło pogłębić swoją wiedzę 
pod okiem między innymi Prezydenta Polskiej Akademii Ju 
Jitsu Soke Eugeniusza Sikory (10- Dan) ,Szefa konińskiego 
Centrum Ju Jitsu Wojciecha Malczaka (9- Dan), mistrza Marka 
Jezierskiego (5 dan AIKIDO) ze Słupska oraz mistrza Krzyszto-
fa Kośmider (3 -Dan) Bushido Club Irlandia z Ju-Jitsu, Karate, 
Aikido. 
Następnego dnia na trzech matach (tatami) zawodnicy 
wystartowali w poszczególnych konkurencjach: 
– Ju-Jitsu Kata Parami  
– Fighting Ju-Jitsu 
– Sport Ken-Jutsu  
- Formy kata 
- Light kontakt kickboxing 
- sanbon kumie

W zawodach w Kobylnicy rywalizowało około 109 zawod-
ników z 12 klubów. Wiele walk było zaciętych. Zademonstro-
wano różne techniki. Przedstawiciele Spartans Kobylnica 
kierowani przez Marcina Gawlika zaprezentowali się z bardzo 
dobrej strony, notując wysokie miejsca i zdobywając 33 me-
dale, w tym 14 złotych, 9 srebrnych i 10 brązowych. 

Złoci medaliści : 
Marcel Jaroć, Sandra Grybisz, Fabian Gawlik, Szymon 
Ziółkowski, Wiktoria Gawlik, Błażej Bzowski, Natalia Górska, 
Łukasz Nowikow, Hyc Mateusz.  
Srebrni medaliści  
Wąsiki Filip, Burza Łukasz, Klimkowska Aleksandra, Maciejew-
ska Weronika, Dubicki Hubert, Tymecki Kajetan. 
Brązowi medaliści:  
Łukasz Burza, Bartek Bzowski, Sandra Grybisz, Fabian 
Gawlik, Dorian Gębka, Maciejewska Weronika, Klimkowska 
Aleksandra, Maksymilian Mucha, Wiktor Wojciekien, Łukasz 
Nowikow.

W zawodach w Kobylnicy wzięło udział 89  uczestników. 

Kobylnicka scena pełna talentów
Scena Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy, to miejsce gdzie występują nie tylko gwiaz-
dy polskiej i zagranicznej muzyki. Placówka systematycznie umożliwia prezentację swoich umiejętności 
początkującym artystom. Kolejna z tego rodzaju imprez odbyła się 13 października.

Tym razem Gminne Cen-
trum Kultury i  Promocji 
otworzyło drzwi przed oso-
bami, które stawiają dopie-
ro pierwsze kroki w swojej 
karierze scenicznej. Prze-
gląd Talentów Muzycznych 
miał umożliwić im zdo-
bycie kolejnych doświad-
czeń, a także dać szansę do 
występu na dużej scenie, 
gdzie ich poczynaniom 
towarzyszyła profesjo-
nalna oprawa dźwiękowa 
i oświetleniowa. Z tej szan-
sy zdecydowało się skorzy-
stać 18 uczestników. 

Konkurs odbywał się 
w  trzech kategoriach. 
Wśród wokalistów mło-
dzieżowych pierwsze 
miejsce zajęła Joanna Pła-
twa. Kolejne miejsca zajęli 
Ringo Todorović i  Paulina 
Łaga. Wyróżnienie przypa-
dło w  udziale Aleksandrze 
Marglewskiej. Najwyżej 
wśród instrumentalistów 
oceniono występ Weroniki 
Leszczyńskiej. Tuż za nią 

uplasował się Tymoteusz 
Paliński, natomiast ostat-
nie miejsce na podium 
zajęła Kamila Nowak. Wy-
różnienie w  Przeglądzie 
zdobył Arkadiusz Gil. Jury 
oceniało również uczestni-
ków rywalizujących w  ka-

tegorii dorosłych. Statuet-
kę za zajęcie pierwszego 
miejsca wśród wokalistek 
zdobyła Maja Mędrek, na-
tomiast wśród instrumen-
talistów – Eugeniusz Kor-
dek. 

Dwie edycje, które do 

tej pory udało się zorga-
nizować, zgromadziły kil-
kudziesięciu uczestników, 
z  których część kontynu-
uje swoją karierę do teraz, 
konsekwentnie rozwijając 
swój talent i  umiejętno-
ści. Uczestnicy kobylnic-
kiego Przeglądu zgodnie 
przyznają, że tego rodzaju 
imprezy są niezwykle po-
trzebne młodym ludziom, 
którzy marzą o  profesjo-
nalnej karierze scenicznej. 
Dlatego w  tym roku, sym-
boliczne znaczenie miał 
również koncert, który 
odbył się po zakończeniu 
przesłuchań. Na scenie wy-
stąpił zespół MOA – laure-
at tegorocznego konkursu 
Debiuty w  Opolu. Liderka 
zespołu, Marta Fitowska, 
swoją karierę rozpoczyna-
ła właśnie w  takich prze-
glądach. Tam zdobywała 
niezbędne doświadczenie 
i szlify, które dziś wykorzy-
stuje, śpiewając i  koncer-
tując w całym kraju.

Zaproszenie 
na promocję książki

Wójt Gminy Kobylnica, Dyrektor GBP w Ko-
bylnicy zapraszają na promocję książki pt. 
„Antologia Twórczości Stefanii Siemińskiej- 
Rokity”, która odbędzie się  23 listopada 
o godz. 16.00 w Sali Teatralnej GCK i P w Ko-

bylnicy.

Stefania Siemińska - Rokita jest autorką książek 
pt. „Dwa pociągi” ,”Nowa Niwa” oraz „W dro-
dze do Emaus”. Historia jej życia i  wstrząsają-
cych przeżyć wojennych, których doświadczy-
ła ,spisane po śmierci na podstawie zapisanych 
przez nią wspomnień,  znalazły się w książce pt. 
„Czas pogardy i nadziei”.  Natomiast  twór-
czość poetycka pisarki została zebrana w  to-
miku „Niedopowiedzenia” . Obie książki zostały 

wydane przez Gminę Kobylnica.
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Dystans 246 kilometrów 
niektórzy pokonują w  czasie 
miesięcznych treningów. Ile 
Tobie on zajął?

Gosia Pazda – Pozorska: 33 
i pół godziny.

Skąd w  ogóle pomysł na 
tak morderczy wysiłek?

Było to moje trzecie biego-
we marzenie. O  Spartathlonie 
przeczytałam w  gazecie, że 
jest najcięższym ultramarato-
nem na świecie. Stwierdziłam, 
że skoro ktoś ukończył go, to 
ja nie jestem gorsza i  też dam 
radę. Jestem osobą bardzo za-
wziętą w  swoich celach, więc 
jeśli nie udałoby mi się nawet 
za tym pierwszym razem, to 
walczyłabym do skutku, czyli 
maksymalnie pięciu razy. Tyle 
organizator umożliwia podejść 
do realizacji.

Jakim zdrowiem trzeba 
dysponować, ile trenować, by 
zmierzyć się z taką trasą? 

Trenowałam max do 100 km 
w  tygodniu, to nie jest dużo.  
Nie miałam czasu na więcej 
pracując na co dzień, mając 
córkę i  normalne rodzinne ży-
cie. Jedyne, co dokładałam do 

tego, to mocne starty na za-
wodach ultra raz w  miesiącu, 
starając się stawać na nich na 
podium. 

O  czym myślałaś, np. na 
100 kilometrze? Nie chciałaś 
po prostu zejść z trasy, wziąć 
prysznic i... odpocząć?

100km to pikuś. Luźne wy-
bieganie wśród pięknych, ba-
jecznych widoków gór połą-
czonych z morzem. Jeszcze się 
dobrze czułam. Setki na zawo-
dach biegałam, nawet i 160km 
wygrałam na zawodach na 
trasie Szczecin-Kołobrzeg. 
Gorzej było po tych właśnie 
160…kiedy zrobiło się ciem-
no, nadszedł kryzys senny, po 
ciepłym dniu rozpoczynała się 
walka z  zimnem połączonym 
z wbiegnięciem na szczyt góry,  
a  w  głowie każdy kilometr był 
już rekordem na moim liczniku, 
co zaskakiwało nie tylko moje 
nogi, ale i  głowę. Kwalifikację 
do biegu zrobiłam szybką wy-
graną Kaliską setką w 8:53min. 
Dlatego z  perspektywy tego, 
co przeżyłam uważam, że bieg 
24h w dobrym czasie powinien 
zapewniać start. Bardziej przy-

gotowałby zawodnika do tego 
co go czeka na trasie.

Kryzysy zejścia z  trasy, ma-
rzenia o  prysznicu i  śnie były 
często… oczywiście,  ale za każ-
dym razem utwierdzała mnie 
myśl, że przyjechałam walczyć 
tutaj o  marzenie. Ogromne 
wsparcie otrzymałam od moje-
go męża, który bardzo mobili-
zował mnie na trasie i wciąż mi 
o tym przypominał.  

Miałam też duży problem 
z  butami, który pojawił się 
także po setnym kilometrze. 
Stopy spuchły, obcierały. 
Zdesperowana stwierdziłam, 
że wytnę przód buta i uwol-
nię palce. Uratowała mnie 
jednak koleżanka z  mojego 
suportu, która miała na sobie 
o 2 numery za duże adidasy, 
pożyczyła mi je i  udało się 
kontynuować bieg. 

Po 200 km, nie byłam 
w  stanie już powiedzieć co 
mnie boli, ponieważ bola-
ło wszystko. Bieg był ciężki. 
Nogi już nie biegły końcówki. 
Tylko głowa i serce.

Ilu biegaczy stanęło na tra-
sie? Które zajęłaś miejsce?

Na starcie stanęło ok.400 
osób, ukończyła ponad połowa 
w tym roku, więc to dużo jak na 
Spartathlon. Byłam podobno 
sto któraś. Szczerze to nawet 
nie sprawdzałam, ponieważ 
nie o to tutaj chodziło. Na tym 
biegu każdy jest wygranym. 
Spartanie szanują każdego, kto 
odważy się w  ogóle stanąć na 
starcie tej historycznej trasy od-
zwierciadlającej bieg Filipidesa 
który biegł ją tak jak my, z Aten 
do Sparty aby powiadomić 
o wojnie z Persami.

Jak smakuje ten sukces? 
To wygrana z  samą sobą. 

Duma w sercu. Osobiste speł-
nienie się. Ten bieg udowod-
nił mi, jak bardzo możemy, 
my ludzie, przesuwać swoje 
granice. Jak potrafimy głośno 
usłyszeć swoje wnętrze. Jak 
wiele możemy, jeśli chcemy.

Pamiętam, jak rozma-
wialiśmy o  tym, że chcesz 
wystartować w  maratonie 
w  Chicago. Udało się. Póź-
niej był bieg w górach. Uda-
ło się. Jesteśmy już po Spar-
tathlonie. Czy masz jeszcze 
jakieś sportowe ambicje?

Mam. Jest czwarte marze-
nie. Szczebelków do jego 
realizacji wiele. Jest tak ab-
surdalne, że jeszcze o nim nie 
powiem. Jeśli uda się zreali-

zować je kiedyś, to pierwsi 
się o tym dowiecie.

Rozmawiał
Karol Kotusiewicz

Śladami antycznego Filipidesa. 
Pobiegła 246 kilometrów
Każdy, kto kiedykolwiek wystartował w zawodach biegowych wie, jak ogromną satysfakcję daje jego ukończenie. Im większy dystans, tym większa radość. 
Jednak jakie emocje mogą towarzyszyć uczestnikom Sparthatlonu, czyli biegu na dystansie 246 kilometrów? „To wygrana z samą sobą. Duma w sercu” – mówi 
Gosia Pazda – Pozorska, kobylniczanka, która właśnie ukończyła ten wyścig.

e-Mocna Gmina Kobylnica zaprasza mieszkańców na szkolenia
W jaki sposób korzystać z bankowości elektronicznej? Jak zapisać się przez internet do lekarza? Co zrobić, by zadbać o prywatność naszą i bliskich w sieci? Co 
napisać w CV, by dostać dobrą pracę? To przykładowe tematy bezpłatnych szkoleń, z których mogą skorzystać mieszkańcy Gminy Kobylnica. 

Szkolenia organizuje Gmina Kobyl-
nica. Każda osoba może skorzystać 
z  takich szkoleń, których najbardziej 
potrzebuje. Obecnie do wyboru jest 
blisko 20 tematów w  następujących 
obszarach: 

  praca i rozwój zawodowy (jak napi-
sać CV i list motywacyjny, co moż-
na zyskać, zakładając profil na por-
talach LinkedIn czy Goldenline);

  relacje z bliskimi (jak założyć kon-
to na Facebooku, w  jaki sposób 
sprawdzać oceny dziecka w dzien-
niku elektronicznym, jak zadbać 
o  bezpieczeństwo swoje oraz ro-
dziny w sieci);

  edukacja (jak wspólnie z  innymi 
zaplanować działania czy stworzyć 
prezentację, używając konta Go-
ogle);

  odpoczynek i  hobby (jak znaleźć 
ciekawy koncert czy wystawę 
w  swojej okolicy, jak kupować 

w  sieci bilety na spektakle, w  jaki 
sposób legalnie oglądać filmy);

  zdrowie (jak zapisać się przez inter-
net do lekarza, jak sprawdzić swoje 
miejsce w  kolejce do sanatorium, 
gdzie w sieci dowiedzieć się więcej 
o lekach);

  finanse (jak przez internet spraw-
dzić stan konta, zrobić przelew czy 
założyć lokatę, w jaki sposób płacić 
kartą, jak oszczędzać i kontrolować 
domowy budżet);

  religia i  potrzeby duchowe (jak 
kontaktować się ze swoją parafią 
z  pomocą internetu, jak korzystać  
ze stron informacyjnych cmenta-
rzy, jak nawiązać kontakt z grupa-
mi zainteresowanymi pielgrzymo-
waniem);

  sprawy codzienne (w  jaki sposób 
rozliczyć PIT przez internet, do 
czego wykorzystywać na co dzień 
dysk Google, jak wysłać list lub 

paczkę bez odwiedzania poczty);
  zaangażowanie obywatelskie 
(skąd czerpać informacje o  swojej 
miejscowości, jak sprawdzić, co 
robią posłowie i  posłanki wybrani 
z  danego okręgu, w  jaki sposób 
włączyć się w działania organizacji 
pozarządowych).

Szkolenia są przeznaczone dla osób 
powyżej 18. roku życia. Polecane są 
szczególnie tym ludziom, którzy pla-
nują zmianę pracy, chcieliby nauczyć 
się czegoś nowego, mają kłopoty z do-
mowymi finansami i dzięki interneto-
wi mogliby zaoszczędzić pieniądze. 
A  także osobom z  różnego rodzaju 
niepełnosprawnościami czy tym, któ-
re dotychczas nie korzystały z  sieci 
(dla tych ostatnich przeznaczone jest 
dodatkowe szkolenie „Pierwsze kroki 
z komputerem”). 

Szkolenia są bezpłatne. Odbywają 
się w  ramach projektu „e-Mocni: cy-

frowe umiejętności, realne korzyści”, 
współfinansowanego ze środków Unii 
Europejskiej. Gmina Kobylnica dołą-
czyła do tej inicjatywy jako jedna ze 
101 gmin z całej Polski. 

Realizację szkoleń koordynuje pra-
cownik Urzędu Gminy Kobylnica. Po-
lecam kontakt mailowy. Wystarczy na-
pisać na adres g.zaniewski@kobylnica.
eu lub zadzwonić, telefon: 59 842 90 
70 wew. 239. 

Kolejnym krokiem będzie ustalenie 
terminów szkoleń (będą zależne m.in. 
od tego, w jakim tempie będą zbierać 
się grupy szkoleniowe). Poprowadzą 
je trenerzy mający  już za sobą inten-
sywne przygotowanie do tego zada-
nia, dzięki warsztatowi w ramach pro-
jektu „e-Mocni”. 

Szkolenia odbędą się w szkole pod-
stawowej w Kobylnicy. Podczas szko-
lenia dostępny będzie poczęstunek, 
kawa herbata. Każdy z  uczestników 

otrzyma certyfikat ukończenia kursu. 
Co ważne, oprócz komputerów i  in-
ternetu, na miejscu jest tu również 
dodatkowy sprzęt, który ułatwi w nich 
udział. W ramach „e-Mocnych” do gmi-
ny trafił sprzęt komputerowy w  po-
staci laptopa, rzutnika i  specjalnego 
trackballa. 

www.e-mocni.org.pl
fb.com/emocniPL
Projekt „e-Mocni” jest realizowany 

ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w  ramach 
Programu Operacyjnego Polska Cy-
frowa. Za jego wdrożenie odpowia-
da partnerstwo w  składzie: Fundacja 
Aktywizacja  (partner wiodący), Fun-
dacja Rozwoju Społeczeństwa Infor-
macyjnego, Polski Związek Głuchych 
Oddział Łódzki oraz Fundacja Instytut 
Rozwoju Regionalnego. 
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HOROSKOP na LISTOPAD 2017
Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011

Baran 
21.03 – 20.04

Czasami wy-
daje Ci się, że coś sprzysię-
gło się przeciw Tobie, ale 
to nieprawda. Po prostu, 
kiedy nadajesz sprawom 
zbyt dużą wagę, układają 
się na przekór. Rozluźnij się, 
a  zacznie Ci się układać. Fi-
nanse – ostrożnie wydawaj 
pieniądze, aby nie powstała 
dziura, bo będzie trudno ją 
załatać. Praca – tylko kon-
sekwencja i  determinacja 
zaprowadzą Cię do celu, gdy 
zmienisz kierunek, działanie 
obróci się przeciwko Tobie. 
Dom – nie licz na innych, 
sam musisz uporządkować 
swoje sprawy. W  pierwszej 
kolejności prawne i  urzę-
dowe. Miłość – staranie się 
ponad siły i  udowadnianie 
swoich racji niewiele zmie-
ni, po prostu odpuść. Karta 
Tarota – „Szóstka Kielichów” 
– masz dobry czas na relaks 
i  chwilowy wypoczynek, 
skorzystaj z  tego. Twój los: 
naucz się zachowywać spo-
kój w każdej sytuacji. Dobra 
rada: Kiedy Ty odpuszczasz, 
świat też odpuszcza i zaczy-
na Ci sprzyjać.

Byk 
21.04 – 21.05

C o k o l w i e k 
w  tym miesiącu zaczniesz, 
musisz to skończyć. Do-
kańczanie spraw napędzi 
Ci dobrą koniunkturę. Fi-
nanse – na początku mie-
siąca możesz mieć większe 
wydatki, ale jakoś sobie 
poradzisz. W  drugiej poło-
wie miesiąca będzie dużo 
lepiej. Możesz liczyć na 
szczęśliwy obrót spraw 
i  przypływ gotówki. Praca- 
możesz odczuwać jakieś 
przeszkody i  blokady, ale 
na siłę nic nie zdziałasz. 
Bardziej elastyczne i  dy-
plomatyczne podejście 
otworzy Ci nowe furtki. 
Dom – powrócą stare spra-
wy, abyś w końcu mógł się 
z nimi uporać. Miłość – bar-
dzo wiele zależeć będzie 
od Twojego sposobu po-
strzegania miłości. Jak ją 
widzisz, w  takim kierunku 
potoczą się sprawy uczu-
ciowe. Karta Tarota: (Świat) 
– Pamiętaj, że dobrymi 
chęciami piekło wybruko-
wano. Twój los: Wymaga 
od Ciebie ugładzania re-
lacji z  ludźmi. Dobra rada: 
Swoją moc staraj się czer-
pać z kontaktu z naturą. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06

Naucz się przyj-
mować, a wiele możesz skorzystać. 
Nie odrzucaj propozycji , pomocy, 
dobrej rady. Nie upieraj się, aby 
wszystko robić samemu. Otwórz 
się i  nastaw przyjaźnie do świata, 
ludzi, a  będziesz pozytywnie po-
strzegany, a  Twoje sprawy ułożą 
się właściwie. Finanse – uważaj 
na spółki i  wszelkie dokumenty 
finansowe, które w  tym miesiącu 
będziesz podpisywać. Sprawy za 
każdym razem mogą wyglądać 
inaczej, dlatego należy poczekać, 
a się konkretnie wyklarują. Praca – 
na początku miesiąca pojawi się 
ważna informacja. Wykorzystaj 
ją dzięki temu możesz zobaczyć 
sens i perspektywę tego, co robisz 
i określić kierunek, w jakim warto 
się dalej rozwijać. Dom – zwracaj 
większą uwagę na uczucia bli-
skich, a sprawy będą się układały 
właściwie dla wszystkich domow-
ników. Miłość – musisz uzbroić się 
w cierpliwość i poczekać wytrwa-
le, aby sprawy się poukładały po 
Twojej myśli. Karta Tarota: (Głu-
piec) Jeżeli będziesz uporczywie 
trzymać się błędnych wyobrażeń, 
wstąpisz na fałszywą drogę. Twój 
los: unikaj konfliktowych sytuacji. 
Dobra rada: Pamiętaj, wolniej je-
dziesz, dalej zajedziesz.

Rak 
22.06 – 22.07

Twoim zada-
niem w  tym 

miesiącu będzie znalezienie 
równowagi pomiędzy dawa-
niem i  braniem. W  ostatnim 
czasie zbyt dużo dajesz z siebie 
w  życiu osobistym i  zawodo-
wym. Wyrównuj energię, czerp 
z życia, od ludzi ze swojej pra-
cy, a  zobaczysz, jak zmęczenie 
znika z Twojego ciała i umysłu. 
Finanse – musisz uważać, aby 
pod wpływem innych nie pod-
jąć błędnych decyzji. Praca – 
kończ rozpoczęte zadania, aby 
móc zaangażować się w nowe, 
to stworzy Ci możliwości roz-
woju zawodowego. Doskonale 
sobie poradzisz. Dom - w miarę 
upływu czasu w Twoim domu 
wszystko będzie się układać 
i  stabilizować. Miłość – Twoja 
wyobraźnia sprawia, że mylnie 
oceniasz sytuację i niepotrzeb-
nie przeżywasz swoje wymysły, 
a  to przeszkadza Ci w  nawią-
zaniu dobrych relacji. Odpuść. 
A wszystko ułoży się po Twojej 
myśli. Karta Tarota: (Trójka mie-
czy) – jeżeli uznasz, że cel uświę-
ca środki – popełnisz błąd. Twój 
los – musisz funkcjonować na 
miarę swoich sił. Dobra rada: 
pamiętaj, że tyle możesz dać 
z siebie, ile masz energii. 

Lew 
23.07 – 23.08

Dokładnie ana-
lizuj informacje, które będą do 
Ciebie w tym miesiącu docierać, 
to uchroni Ciebie przed wpa-
kowaniem się w  coś, czego nie 
chcesz. Nie wszystkie informacje 
będą zgodne z  prawdą. Będą 
inne niż jest w  rzeczywistości. 
Finanse – początek miesiąca 
bardzo obiecujący. Możesz li-
czyć na przypływ gotówki lub 
okazję, która szybko wykorzy-
staj, aby nie znikła. Opieszałość 
może sprawić Ci problemy. 
Praca – bądź cierpliwy i  konse-
kwentny w  relacjach z  ludźmi, 
a okaże się, że jesteś kompetent-
ny i  racja jest po Twojej stronie. 
Dom – nikt Cię nie słucha, mu-
sisz odbudować swój autorytet, 
a  wówczas Twoje starania przy-
niosą pozytywne efekty. Miłość 
– w tym miesiącu powróci jakaś 
niezałatwiona sprawa, nie od-
kładaj tego na później, musisz 
się z tym zmierzyć, aby oczyścić 
atmosferę. Karta Tarota: (Król 
Kielichów) – zachowaj ostroż-
ność, bo w rodzinie mogą poja-
wić się niesnaski, a w pracy brak 
wzajemnego zaufania. Twój los: 
stara się trzeźwo patrzeć na rze-
czywistość. Dobra rada: Zawsze 
można zacząć od początku.

Panna 
24.08 – 23.09

P o c z ą t e k 
miesiąca będzie bardzo po-
myślny. Będziesz mieć ener-
gię i  siłę sprawczą, aby osią-
gnąć swoje cele, pomogą Ci 
w tym ludzie, na których masz 
ogromny wpływ. Wszystkie 
sprawy załatw w  pierwszych 
trzech tygodniach listopa-
da, gdyż ostatni tydzień nie 
będzie zbyt sprzyjający. Pra-
ca – współpracownicy będą 
Cię pozytywnie postrzegać 
i  przyjaźnie traktować na-
wet jeżeli czegoś nie umiesz. 
Może pojawić się okazja na 
firmowy romans, ale nie po-
kładaj w  nim większych na-
dziei. Po prostu zauroczenie. 
Dom – masz dobry czas do 
rozwiązywania spraw urzę-
dowych i prawnych, oraz czas 
radości z  sukcesów dzieci. 
Miłość – nie bujaj za bardzo 
w  obłokach, lepiej będzie, 
gdy zejdziesz na Ziemię. Kar-
ta Tarota: (Kapłanka) – jesteś 
na dobrej drodze, nawet je-
żeli nie jesteś tego świadoma. 
Zaufaj swojemu przeznacze-
niu. Twój los: naucz się pozy-
tywnie myśleć o sobie. Dobra 
rada: Nie warto gonić królika, 
jeśli dogonić się nie da.

Waga 
24.09 – 23.10

P o t r a f i s z 
szybko zapa-

nować nad sytuacją i  wyko-
rzystać najlepsze argumenty, 
aby odwrócić sprawę na swo-
ją korzyść. Finanse – uważaj 
na propozycję szybkiego 
zarobku, gdyż nie przyniesie 
ona spodziewanych korzy-
ści. Do celu dąż drobnymi 
kroczkami bez zbytniego ry-
zyka. Praca – w tym miesiącu 
wszystko, co nowego może 
tylko namieszać, dlatego wy-
korzystuj układy i  poznane 
wcześniej narzędzia. Uwa-
żaj na ludzi, którzy prawią 
Ci komplementy, niektórzy 
chcą Cię wykorzystać. Dom – 
z początkiem miesiąca mogą 
pojawić się ponownie pro-
blemy, które wydawały się 
już rozwiązane. Zobaczysz, 
że wszystko dzieje się dla 
Twego dobra. Miłość – bądź 
cierpliwa, spróbuj jeszcze raz. 
Karta Tarota: (Kochankowie) – 
przed Tobą spotkanie z kimś, 
kto jest Ci przeznaczony. 
Twój los: naucz się szybkiego 
trafiania w  dziesiątkę. Dobra 
rada: Od czasu do czasu po-
zwól sobie na relaks i zabawę. 

Skorpion 
24.10 – 22.11

Więcej zyskasz, 
jeśli czasem 

coś odpuścisz, nie upieraj się 
aż tak bardzo przy swoim. 
Finanse – pojawi się szero-
ki wachlarz możliwości. Nie 
podejmuj niepotrzebnego 
ryzyka na początku listopada, 
wówczas otrzymasz szansę 
na duże przypływy gotówki. 
Jeżeli dasz się namówić i  za-
ryzykujesz poniesiesz straty. 
Praca – balansuj pomiędzy 
działaniem a  wstrzymaniem 
działania, a  wkrótce zorien-
tujesz się, co jest nie tak i bę-
dziesz mógł wprowadzić 
bardzo ważną korektę. Dom 
– sam się nie wyrobisz, poproś 
o  pomoc. Pozwól, aby pozo-
stali domownicy też poczuli 
się ważni. Miłość – to dobry 
czas na naprawianie błędów 
i rozwijanie uczucia. Jeżeli na 
kimś Ci bardzo zależy, działaj 
konsekwentnie, a  osiągniesz 
swój cel. Karta tarota: (Szóst-
ka mieczy) – teraz łatwo mo-
żesz opracować dalekosiężne 
plany, które mogą okazać się 
genialne. Twój los: Naucz się 
wykorzystywać pojawiające 
się możliwości finansowe. Do-
bra rada: Ryzyko w finansach 
jest zbędne.

Strzelec 
23.11 – 21.12

Dopóki bę-
dziesz wciąż roztrząsać róż-
ne kwestie i  analizować je, 
nie uda Ci się wiele zmie-
nić. Nie odwlekaj działania, 
zdobądź się na konsekwen-
cję i  przyj do przodu. Dzię-
ki temu masz szanse, aby 
osiągnąć swoje cele. Finan-
se – w  tym miesiącu staraj 
się działać ostrożnie, nie 
podejmuj istotnych decy-
zji. Czas pokaże Ci konkre-
ty. Praca – w  tym miesiącu 
możesz zacząć coś nowego, 
co może wyklarować Twoją 
przyszłość zawodową. Nie 
obawiaj się nowego, nie 
odrzucaj, staraj się dobrze 
przygotować. Dom – mogą 
pojawić się nagłe zmiany, 
ktoś może zmienić miejsce 
zamieszkania, wyjechać lub 
może przybyć nowy członek 
rodziny. Miłość – jeżeli się 
zdeklarujesz, to pomoże Ci 
pozytywnie ułożyć relacje. 
Karta Tarota: (Król Buław) – 
zachowaj ostrożność, gdyż 
ktoś w Twoim otoczeniu cze-
ka tylko na Twój błąd. Dobra 
rada: Zastanów się, czego 
chcesz i nie pozwól, aby inni 
zarządzali Twoim życiem.

Koziorożec 
22.12- 20.01

Teraz jest 
o d p o w i e d n i 

czas, aby pomyśleć o  swoim 
rozwoju zawodowym, uczucio-
wym i  podjąć w  tym kierunku 
konkretne działania. Wszystko, 
co teraz zrobisz, w  przyszłości 
przyniesie Ci namacalne ko-
rzyści. Finanse – będziesz mieć 
dobry czas, jeżeli zachowasz 
większą, niż zwykle, ostrożność. 
Posłuchaj przyjaciół, którzy 
dobrze Ci życzą. A  szczęście Ci 
dopisze. Praca – masz dobry 
czas na realizację projektów, 
dokonywanie trafnych wybo-
rów i  nawiązywanie korzyst-
nych kontaktów zawodowych. 
Postaraj się jednak, aby zmiany 
nie były zbyt szybkie i  diame-
tralne. Dom – spróbuj pewne 
sytuacje domowe rozciągnąć 
w  czasie, aby nie wywołać re-
wolucji i móc nadążyć za spra-
wami, które mogą się wymknąć 
spod kontroli. Miłość – zacznij 
okazywać uczucia, a  wszystko 
pójdzie łatwiej. Karta Tarota: 
(szóstka denarów) – jesteś na 
dobrej drodze, na której wy-
grać może tylko najlepszy. Twój 
los: staraj się mieć zawsze jasny 
umysł. Dobra rada: Pozwól so-
bie czasami na dobry żart.

Wodnik 
21.01 – 18.02

Powrócą spra-
wy z  przeszło-

ści wymagające ponownego 
rozpatrzenia. Warto jeszcze raz 
przemyśleć kwestie zawodowe 
i  finansowe. W  sprawach uczu-
ciowych i rodzinnych lepiej „nie 
wchodzić dwa razy do tej samej 
rzeki”. Finanse – różne informa-
cje będą do Ciebie swobodnie 
przypływać. Praca – w tym mie-
siącu spadnie na Ciebie więcej 
obowiązków, ale też więcej 
szans i pieniędzy. Dom – czekają 
na Ciebie żmudne i długotrwałe 
prace, których nie można odkła-
dać na później, bo możesz zna-
leźć się w kłopotliwej sytuacji. To 
będzie dobry czas na transakcje 
związane z gruntami i nierucho-
mościami. Miłość – postaraj się 
nie stawiać niczego na ostrzu 
noża. Tylko cierpliwie poczekać 
i zobaczyć wszystko z innej per-
spektywy, to pozwoli pozytyw-
nie ułożyć relacje. Karta Tarota: 
(Paź Denarów) – Wykorzystaj 
swoją nieformalną pozycję do 
załatwienia własnej sprawy. 
Twój los: wymaga od Ciebie, byś 
zawalczył o  siebie. Dobra rada: 
Staraj się w miły sposób trakto-
wać bliskich, a  oni odpłacą się 
tym samym.

Ryby 
19.02- 20.03

Jeżeli przesta-
niesz się po-

święcać i zadbasz bardziej o sie-
bie i swoje sprawy, nie będziesz 
czuła żalu z powodu niewdzięcz-
ności tych, dla których tyle do-
brego robisz. Nie pogrążaj się we 
frustracji, bo przecież możesz ro-
bić coś, co Ci daje radość. Pomy-
śli nad tym, zobaczysz, że warto. 
Finanse – czas nie sprzyja podej-
mowaniu radykalnych kroków. 
Przeczekaj, aż wszystko się rozja-
śni i wówczas podejmij działania 
w kwestiach finansowych. Praca 
– to jest nieodpowiedni czas na 
nagłe rzucanie pracy i rozpoczy-
nanie czegoś nowego. Zachowaj 
cierpliwość, a  wkrótce sytuacja 
zmieni się na Twoją korzyść. 
Dom – przez Twój dom przewi-
nie się zbyt dużo ludzi, gości, co 
okaże się dość męczące. Potrzeb-
ny będzie Ci wypoczynek, abyś 
mogła złapać zdrowy dystans do 
tej sytuacji. Miłość – postaraj się, 
aby przeszłość nie stała się Twoją 
przyszłością. Warto zawalczyć 
o  swoje szczęście. Karta Taro-
ta: (Czwórka Buław) – bliskie 
jest spełnienie tego, do czego 
zmierzasz. Twój Los: Naucz się 
koncentrować na sobie. Dobra 
rada: Jeśli dbasz o  siebie, inni 
także o Ciebie zadbają.
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W Kwakowie myślą tylko o zwycięstwie
Piłkarze z Kwakowa zapowiadają walkę o wysokie miejsca w tej edycji turnieju „Z Podwórka 
na Stadion o Puchar Tymbarku”. Pierwszy krok już wykonali. W połowie października wywalczyli 
w etapie powiatowym, czym zagwarantowali sobie udział w rozgrywkach na szczeblu woje-
wódzkim. Przed rokiem dotarli do finału krajowego.

Pierwszym krokiem w  kie-
runku powtórzenia lub po-
prawienia sukcesu z  ubiegło-
rocznej edycji turnieju było 
zwycięstwo w  finałach powia-
towych. - Wygraliśmy zdecydo-
wanie. Nasz zespół zajął pierw-
sze miejsce z  imponującym 
bilansem bramkowym. Rywale 
zdołali tylko raz pokonać na-
szego bramkarza – komentuje 
szkoleniowiec zespołu z  Kwa-
kowa Krzysztof Muller. 

Jego zespół nie skupia się 
jednak na zwycięstwie w  Je-
zierzycach, ale na kolejnych 
krokach, które musi wykonać, 
by wznieść upragniony puchar. 
Dwa lata temu Olimpijczyk był 
o krok od gry na stadionie Na-
rodowym. W tym roku piłkarze 
Olimpijczyka zapowiadają, że 
w  Warszawie chcą stanąć na 
najwyższym stopniu podium 
i  opuścić stolicę jako triumfa-
torzy całych rozgrywek. Przed 

nimi teraz etap wojewódzki.
- Turniej Tymbark to niesa-

mowite święto w  piłce nożnej 
i  wyniki z  powiatowego tur-
nieju schodzą na drugi plan, 
najważniejsze jest to, że dzieci 
z  różnych gmin rywalizowały 
ze sobą i świetnie się przy tym 
bawili. Dla nas to był trudny 
sprawdzian, cały sezon gramy 
na dużym boisku i dzisiaj mu-
sieliśmy grać na Orliku. Chłop-
cy świetnie sobie poradzili - 

przyznaje Krzysztof Müller   
Kibice młodych piłkarzy 

z Kwakowa mogą być optymi-
stami. Olimpijczyk jest na wy-
raźnej fali wznoszącej. Ostatnie 
pewne zwycięstwa z  Gryfem 
Słupsk 2005 i  z  Jantarem Ust-
ka 2006 sprawiły, że atmosfe-
ra w  drużynie jest naprawdę 
dobra. Piłkarze nie zamierzają 
spocząć na laurach, ponieważ 
mają jasny cel – wrócić ze sto-
licy z pucharem. 

Do turnieju unihokeja o puchar Wójta Gminy 
Kobylnica, zorganizowanego przez nauczy-
cieli wychowania fizycznego oraz UKS Piast B 
Kobylnica, przystąpiło sześć drużyn z powiatu 
słupskiego: reprezentacja męska i damska 
z Jezierzyc, Łupawy oraz z Kobylnicy. Zawody 
rozegrano systemem „każdy z każdym” oddziel-
nie dla dziewcząt i chłopców 2 x 15 min

Dziewczęta z Kobylnicy:  
1. Agnieszka Hliwa  
2. Monika Misterewicz  
3. Maja Liss  
4. Klaudia Marcinkiewicz  
5. Julia Markuszonok  
6. Amelia Hładuniuk  
7. Magdalena Sander  
8. Natalia Bijok  
9. Dominika Nowakowska  
Trener – Agnieszka Kwinta
Chłopcy z Kobylnicy: 
1. Maciej Hernik 
2. Przemysław Kuras 
3. Dominik Wodziński 
4. Szymon Przyborek 
5. Oskar Jaciubek 
6. Maciej Kowalczyk 
7. Krzysztof Górski 
Trener – Robert Pietraś
Tabela rozgrywek wśród dziewcząt: 
Kobylnica – Jezierzyce 4:0 
Kobylnica – Łupawa 1:1 
Łupawa - Jezierzyce 3:4
Tabela rozgrywek wśród chłopców: 
Łupawa – Kobylnica 6:1 
Jezierzyce – Kobylnica 4:2 
Łupawa - Jezierzyce 7:2
Wręczenia pamiątkowych dyplomów oraz statuetek 
i pucharów dokonał Wójt Gminy Kobylnica pan Leszek 
Kuliński i Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Kobylnicy pan Jan Wild.  
Klasyfikacja końcowa wśród dziewcząt:  
Miejsce I - Kobylnica  
Miejsce II – Jezierzyce  
Miejsce III – Łupawa
Klasyfikacja końcowa wśród chłopców:  
Miejsce I - Łupawa  
Miejsce II – Jezierzyce  
Miejsce III – Kobylnica
Statuetki najlepszych zawodniczek 
i zawodników otrzymali: 
Najlepsza Bramkarka- Natalia Matusiak z Łupawy  
Najlepszy Bramkarz- Paweł Nastały z Łupawy 
Najlepszy Strzelec – Julia Markuszonok z Kobylnicy 
Najlepszy Strzelec – Przemysław Sosiński z Łupawy

Turniej unihokeja o Puchar 
Wójta Gminy Kobylnica

Brąz Jerszyńskiego 
w słupskich zawodach
Kolejny sukces odnotował w swojej karierze 
młody judoka z UKS Orzeł Kończewo. Dla 
Macieja Jerszyńskiego udział w Między-
narodowym Turnieju Judo im. Zbigniewa 
Kwiatkowskiego zakończył się zdobyciem 
brązowego medalu.

Już od kilkunastu lat, pod 
koniec września, w Słupsku 
odbywa się Międzynaro-
dowy Turniej Judo im Zbi-
gniewa Kwiatkowskiego. 
Piętnasta edycja imprezy 
zgromadziła ponad 200 
uczestników, a  wśród nich 
zawodników i  zawodniczki 
z Polski oraz Rosji.

- Zawody odbywały się 
w  trzech grupach wieko-
wych. W  kategorii dzieci 
urodzonych w  latach 2008 
i  młodsi Uczniowski Klub 

Sportowy „Orzeł” Kończe-
wo reprezentował Maciej 
Jerszyński. Startował w  ka-
tegorii wagowej do 36kg – 
przyznaje trenerka Jerszyń-
skiego Dorota Barcikowska.

Dla młodego zawodnika 
z  Kończewa były to udane 
zawody. Stoczył 4 walki, 
a  ich rozstrzygnięcia, po-
zwoliły mu zająć ostatecz-
nie trzecie miejsce. Do me-
dalowej kolekcji Jerszyński 
dołożył więc kolejny medal 
– tym razem brązowy. 

Z Kobylnicy na 
lęborskie parkiety
Dwóch absolwentów kobylnickiego gimna-
zjum wkracza na kolejne szczeble siatkar-
skiej kariery. Wiedzę i umiejętności zdobyte 
w czasie gry w UKS Piat B rozwijać będą 
w klubie SPS Lębork. Dla młodych zawod-
ników będzie to okazja do gry w czołowej 
drużynie w naszym województwie. 

Krystian Skwierawski 
i  Marcel Wolak związali się 
z  klubem SPS Lębork. To 
tam, przez najbliższy sezon, 
będą zdobywać kolejne do-
świadczenie i rozwijać swoje 
umiejętności. Obaj zawod-
nicy znaleźli się w lęborskim 
klubie na zasadzie wypoży-
czenia z UKS Piat –B. 

- Oni trenowali pod moją 
pieczą od 2012. Są jeszcze 
w  wieku kadeta i  w  tej ka-
tegorii wiekowej grać będą 

w SPS. Ta drużyna to czołowa 
ekipa w województwie i my-
ślę, że awansują do finałów 
mistrzostw Polski. Teraz uczą 
się w Słupsku i dojeżdżają na 
treningi do Lęborka – mówi 
Michał Huzarski, szkolenio-
wiec kobylnickich siatkarzy.

Skwierawski i  Wolak są 
bardzo utalentowani. Obaj 
już kilkakrotnie brali udział 
w konsultacjach kadry woje-
wództwa pomorskiego. 


